
Politici jsou k autům
na baterie rezervovaní
Dobíjecí stanice. Ve sněmovních garážích je jen jedna, Senát nemá žádnou. Elektromobily. Jejich většímu
rozšíření stále brání vysoká pořizovací cena. Dotace. Díky nim „čistá“ auta kupují hlavně velká města STRANA 6

R O B E R T D O W N E Y J R .

V K INECH OD 16 . LEDNA

Při couvání
trefili lampu
Mohutnou historickou
plynovou lampu převrátili
včera ráno u Karlova mos-
tu v Praze popeláři, kteří
vyváželi kontejnery na pa-
pír. Nehodou se zabývá po-
licie. „Popelářské auto na-
couvalo do lampy veřejné-
ho osvětlení,“ řekla serve-
ru Novinky.cz mluvčí poli-
cie Violeta Siřišťová. Neho-
da se obešla bez zranění,
dechová zkouška řidiče
byla negativní. Lampa
patří společnosti Pražská
plynárenská. „Jedná se
o historickou zrestaurova-
nou lampu z roku 1867.
Předpokládaná škoda je
kolem dvou milionů ko-
run, ale asi bude vyšší.
Přesnou částku vyčíslíme,
až lampu zhlédnou restau-
rátoři,“ řekl včera mluvčí
Pražské plynárenské Miro-
slav Vránek. FILIP LACHMANN

inzerce
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50% SLEVA
NA VSTUPNÉ

U pokladny
vyměňte inzerát
za zlevněnou
vstupenku.
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O rekonstrukci
trati v Nádražní uli-
ci mnozí místní ne-
vědí. Na slibova-
nou osvětu zatím
čekají marně.

Mnoho obyvatel páté měst-
ské části mělo po loňském
dvouměsíčním rozkopání ko-
lejí mezi Smíchovským ná-
dražím a Hlubočepy za to, že
mají od výluk na této trase
nadlouho pokoj. Netušili to-
tiž, že šlo pouze o přeložku
kabelovodu a kanalizace,
tedy o jakousi předehru k při-
pravované rozsáhlé rekon-
strukci trati. Ta započne už
za pár týdnů a až do října uza-
vře koleje od Smíchova až po
Sídliště Barrandov.
„Během první etapy výluky

dojde k opravě tratě v úseku
Hlubočepy – Sídliště Barran-
dov a zároveň k úpravě smyč-

ky Sídliště Barrandov vlože-
ním kolejových konstrukcí
pro budoucí pokračování tra-
tě směr Holyně. Od poloviny
května pak naváže druhá eta-
pa s vyloučením provozu
tramvají pouze v úseku Smí-
chovské nádraží – Hlubočepy
a zavedením náhradní tram-
vajové dopravymezi Hluboče-
py a Barrandovem,“ informo-
vala fanouškovská facebooko-
vá skupina Pražské tramvaje.
Ačkoli má oprava trati po-

dle dopravního podniku za-
čít v polovině března a trvat
přes půl roku, veřejnost o ní
zatím ví jen velmi málo. Do-
pravce dosud nevydal oficiál-
ní tiskovou zprávu a Praha 5,
která dříve slibovala šířit
o této opravě osvětu, má na
svém webu pouze informace
o té loňské. Podle zjištění de-
níku Metro nyní finalizují
opravy objízdných tras.
V tuto chvíli se ví například
to, že bude náhradní autobu-
sová doprava nejspíš vedena
mezi zastávkou Na Knížecí

a Hlubočepy Radlickou a Kří-
žovou ulicí a poté dále přes
Zlíchov. V Hlupočepech bu-
dou ve druhé etapě cestující
přestupovat mezi tramvaje-
mi a autobusy u obratiště
tramvají.
Tramvaje by mezi nádra-

žím a Barrandovem měly jez-
dit po opravené trati během
října. Práce by měly vyjít na
zhruba 140 milionů korun.

Opravy Nádražní ulice
mají přinést několik novi-
nek. V případě úseku mezi
Smíchovským nádražím a Li-
hovarem se například počítá
s tím, že bude trať posunuta
ze středu ulice k jejímu okra-
ji, blíž k železniční trati. Kole-
je tak již nebudou v polovině
oddělovat od sebe pruhy pro
auta. Díky tomu také zmizí
křížení tramvají s autobusy

u Lihovaru a provoz se tak
má výrazně zrychlit a zjedno-
dušit. Technická správa ko-
munikací semá v rámci nava-
zující rekonstrukce postarat
také o to, že bude opravena
vozovka, chodníky a most
přes železniční trať směrem
na Beroun.
Oprava Nádražní ulice

není jedinou velkou tramva-
jovou výlukou, jež se má le-
tošního roku vmetropoli ode-
hrát. Během letních měsíců
zde proběhne mimo jiné re-
konstrukce tramvajové tratě
v úseku Vozovna Strašnice
a Průběžná. Výluky bude vy-
užito také k rekonstrukci ko-
lejiště na dvoře vozovny Straš-
nice. Od září na výluku vozov-
ny Strašnice naváže výluka
vozovny Pankrác pro rekon-
strukci tramvajové tratě
v úseku Vladimírova – Vozov-
na Pankrác.

Barrandov od Smíchova opět
odřízne tramvajová výluka

FILIP
JAROŠEVSKÝ
filip.jarosevsky@metro.cz

V Nádražní ulici jezdí čtyři denní a jedna noční linka. MAFRA

Lamborghini
v plamenech
V tunelu Blanka shořelo
sportovní auto. Na místo
vyrazily dvě jednotky hasi-
čů, kterým se plameny po-
dařilo za pár minut zkrotit.
Následovalo dohašování
a vyšetřování příčiny požá-
ru. Byla jí technická záva-
da. Škoda je asi pět milio-
nů. Během zásahu byl tu-
nel uzavřen. Po zhruba ho-
dině začal být provoz obno-
vován. HASIČI PRAHA

Spor o nemocnici
Vedení Prahy chce jednat
s radnicí Prahy 1 o pláno-
vaném převzetí správy Ne-
mocnice Na Františku
pod hlavní město, uvedla
radní Milena Johnová.
Reagovala tak na postoj
nového vedení Prahy 1
v čele s Petrem Hejmou,
které si chce nemocnici
nechat ve správě. Na pře-
vodu nemocnice se při-
tom obě strany dohodly
už před dvěma roky.

Fingovaná loupež
Žena a dva muži podle po-
licie fingovali loni na kon-
ci listopadu loupežné pře-
padení recepce hotelu
v Koněvově ulici na Žižko-
vě. Při něm vydala recep-
ční, která byla s pachate-
lem domluvená, maskova-
nému muži hotovost
200 tisíc korun. Recepce
zároveň fungovala jako
směnárna. Obviněným ze
zpronevěry hrozí až pět
let vězení. ČTK

Krátce

inzerce
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Zítra odlétá do USA zahrát si
PBA. Tedy nejprestižnější
bowlingovou soutěž na světě.
Jaroslav Lorenc je několikaná-
sobným mistrem republiky.
V roce 2016 získal i titul mis-
tra Evropy. Částečně si přivy-
dělává focením, ale jinak hlav-
ně hraje bowling. „Abych se
tím uživil, hraji ligu ve Švéd-
sku, občas jezdím hrát na Slo-
vensko a zároveň objíždím ev-
ropskou tour,“ říká hráč, kte-
rý je členem týmu Expert
King Pins. Ten má zázemí
v herně ve Zličíně.

Jak často jste ve Švédsku?
Švédská liga má 22 kol, ale

neobjíždím všechny. Hraji
jen ty nejdůležitější zápasy.
Ve Švédsku trávím zhruba
pět šest víkendů ročně.

Jak jste se do týmu dostal?
Znám se s Ianem Robinso-

nem. On mě oslovil s tím, že
jeho tým spadl do druhé ligy
a že by chtěli zpět do první.

Září-li někdo na firemních
bowlingových večírcích,
může přijít na turnaj
profíků?
Člověk se může přihlásit

v podstatě do jakéhokoli tur-
naje. Občas je potřeba regis-
trace v České bowlingové aso-

ciaci. Na Czechbowling.cz
jsou všechny turnajové série
i s kalendářem.

Hází někdo na turnajích
i s běžnými koulemi, jaké
mají v běžných hernách?

Pár hráčů rovně hází. Větši-
na ale používá excentrickou
kouli. Ta se ke konci dráhy
stočí. Kuželky je totiž potřeba
trefit pod určitým úhlem (viz
box). U amatérského bowlin-
gu přijede koule rovně a odra-
zí se od první kuželky. Roli
tak hraje i štěstí.

Takže ani na večírku
nemám házet na střed?
Přesně tak. Ani při rovném

bowlingu není cílem hodit

přesně na střed. Tak je totiž
velká pravděpodobnost, že
zůstanou stát kuželky daleko
od sebe, tedy split či parohy.

V čem je ještě rozdíl mezi
excentrickými a amatér-
skými koulemi?

Vyvrtané díry jsou jiné. Při
rovném házení se používají
koule, kam hráč dává palec
a první dva články prsteníčku
a prostředníčku. Do excentric-
ké koule se dává také celý pa-
lec, ale jen první články ostat-
ních dvou prstů. Díry jsou
u závodní koule také dál od
sebe a jsou v nich takzvané
gripy, laicky řečeno gumičky.
To vše slouží k tomu, aby hráč
mohl kouli lépe roztočit.

Kolik profi koule stojí?
V průměru se to pohybuje

od tří do šesti tisíc. Hráč také
potřebuje více koulí kvůli
tomu, že mazání dráhy je po-
každé jiné. Závodní hráči
mají i šest a více koulí.

Dráhy se mažou?
V každé herně, kde se hraje

závodní bowling, se dráhy
mažou olejem. Když dráha
není namazaná, nemá cenu
hrát excentrickou koulí. Ma-
zání má totiž vliv na to, že
koule zatáčí. MAH

Jaroslav Lorenc

Bowlingu se věnuje od svých 11 let. 2x ARCHIV JAROSLAVA LORENCE

Kam se dívat?
Hráč kouká na šipky nama-

lované na dráze, kuželky jsou
daleko – a to je problém pro
koordinaci ruky a oka.

Jak těžkou kouli zvolit?
Každý si musí zvolit váhu,

která mu vyhovuje. Důležité
je koule během hry nestřídat.
V bowlingu je klíčová opako-
vatelnost. Pokud hráč hodí
dobře, tak by se měl snažit
opakovat vše stejně i při dal-

ším hodu. Spíš než váha je dů-
ležité zvolit tu kouli, která
má ideální velikost děr. Kou-
le s úzkými dírami se bude
hráči s velkými prsty zaseká-
vat. Při hraní s koulí, která
má díry velké, bude hráčmoc
kouli svírat. To je špatně.

Jak velký rozběh?
Dříve se při sportovním

bowlingu využívaly čtyři kro-
ky, v současnosti se dělá kro-
ků pět. Je to kvůli načasování

hodu a koordinaci. Opět je
zde důležitá opakovatelnost.
Najděte si vzdálenost, která
vám vyhovuje, a začínejte
vždy na stejném místě.
Dráhy mají na podlaze tečky,
podle nich se orientujte.

Jak dát nohy?
Správně by měl hráč při

hodu dát (pokud hází pravou
rukou) pravou nohu za sebe
a překřížit ji s nohou levou.
Má to dva důvody. Hráč musí

být nahnutý tak, aby z ruky
udělal kyvadlo, které bude
mířit rovně k zemi. A pokud
nohu „neschová“, může se
stát, že o ni koulí zavadí. Dru-
hým důvodem je rovnováha.
Jedna noha je na zemi a dru-
há vyvažuje hráče při hodu.
Ze stejného důvodu má do
strany nataženou i ruku.

Jak dohodit parohy?
Pokud zůstane velký split

7–10, je lepší hrát takový hod

úhlopříčkou dráhy s velkou
razancí a doufat, že se kužel-
ka odrazí zezadu. Při hodu po-
dél žlabu stačí jen malá chy-
ba a koule do něj zajede.

Pomůže alkohol?
Na soutěžích je alkohol za-

kázaný. Někdo ale tvrdí, že
mu dvě piva pomáhají. Jiní
jsou zase proti. Mně osobně
alkohol nikdy lepší výsledky
nepřinesl a jsemproti požívá-
ní alkoholu při hře. MAH

„Nemiřte přesně na střed“

Tipy. Mistr Evropy radí, co při hře dělat lépe

Pro děti

Začni hrát... bowling! je pro-
jekt České bowlingové asocia-
ce, který má za cíl představit
hru dětem.

● Dětem umožňuje zapojit se
do týmových soutěží. V rám-
ci projektu získají děti, jejich
rodiče i učitelé informace
a rady, jak se do sportu
zapojit a jak trénovat. Více
na Zacnihratbowling.cz.

Excentrická koule

Koule má vyosené jádro
mimo střed.

● Při měření na speciálních
přístrojích v USA se zjistilo,
že největší šance na strike
je, když koule zasáhne mezi
kuželky číslo 1 a 3 pod
úhlem pět stupňů. Tento
úhel nelze docílit rovnou
koulí, to by hráč musel
házet z vedlejší dráhy.

inzerce
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Kolik radostimůže udělat tře-
ba takové obyčejné peříčko,
se mohou návštěvníci pře-
svědčit v Pavilonu šelem a pla-
zů v dolní části Zoo Praha.
Koncem listopadu se tam to-
tiž narodila hned dvě koťata
kočky rybářské a jejich expo-
zice bývá vybavena různými
hračkami z různorodých ma-

teriálů – kromě peříček napří-
klad proutěnými koulemi.
Ostatně na výrobě hraček pro
zvířata z pražské zoo se mo-
hou podílet také sami ná-
vštěvníci, a to ve speciálních
workshopech konaných pří-
mo v areálu zoo. Stačí se na
některý z nich přihlásit pro-
střednictvím webu.

Autor fotografie

Petr
Hamerník
Zoo Praha

Metropole dál bo-
juje s hazardem.
Provozovatelům
heren se to nelíbí.

V hlavnímměstě loni ukonči-
lo provoz nebo bylo zrušeno
ministerstvem financí 30 he-
ren. „Část provozovatelů pro-
ti zrušení protestovala podá-
ním rozkladu,“ sdělil Zdeněk
Vojtěch z ministerstva finan-
cí. K loňskému lednu evidova-
lo ministerstvo 126 zruše-
ných heren, původně jich
v Praze bylo na dvě stovky.
Hernám odebírá licence mi-
nisterstvo od začátku roku
2016, kdy začala v Praze pla-
tit vyhláška zakazující jejich
provoz. Vedení Prahy nyní
chystá novelu vyhlášky, kte-
rá by hrací automaty zcela za-
kázala. „V roce 2019 vypršelo
povolení nebo bylo zrušeno
na základě rozhodnutí minis-
terstva financí celkově 30 pro-
vozoven, kde vyhláška zaka-
zuje provozování hazardních
her. V rámci správních řízení
rušení z moci úřední celkově
podalo rozklad osm provozo-

vatelů. Nicméně nyní všech-
na tato povolení pozbyla plat-
nosti,“ sdělil Vojtěch.
Pražská radní Hana Kordo-

váMarvanová tento týden při-
šla s iniciativou novely vy-
hlášky, která by zakázala pro-
voz hracích automatů po celé
Praze. O návrhu budou nyní
diskutovat představitelé měs-
ta, radnic a úředníci. Pražští
zastupitelé by se jí mohli za-
bývat v březnu či dubnu. ČTK

inzerce

Investováním do úvěrů
poskytnutých společnos-
tí RONDA INVEST získáte
zajímavý výnos za nízké-
ho rizika, a to hlavně díky
tomu, že jsou všechny
úvěry zajištěné bonitními
nemovitostmi. Co to zna-
mená a jak investování do
úvěrů funguje, vysvětluje
v rozhovoru Marek Ko-
šecký – statutární ředitel
RONDA INVEST a.s.

Jaké klientele poskytujete
úvěry?
Poskytujeme úvěry od 2-100
mil. Kč podnikatelským sub-
jektům s tím, že se převážně

zaměřujeme na financování
developerů a obchodníků
s nemovitostmi. Každého ža-
datele o úvěr si pečlivě pro-
věřujeme a postupujeme
velice obezřetně. V případě
jakýchkoliv pochybností z naší
strany úvěr neposkytujeme,
abychom eliminovali riziko
nejen pro nás, ale také pro in-
vestory.

Proč je výhodné investovat
do vámi poskytovaných
úvěrů?
Všechny úvěry jsou vždy
prvně ze 100 % poskytnu-
ty ze zdrojů RONDA INVEST.
Investor tak zná platební
morálku úvěrového klienta

ještě před realizací investice.
Důležitou výhodou je sku-
tečnost, že všechny nabízené
úvěry jsou poskytovány do
70 % hodnoty nemovitosti
a jsou zajištěny bonitními
nemovitostmi v Praze nebo
krajských městech, což v pra-
xi znamená, že se v případě
problémů úvěrového klienta
zajištěná nemovitost prodá
a následně se uspokojí inves-
tor.

Jak je možné investovat
u RONDA INVEST a jaký
získá investor výnos?
Všem občanům umožňuje-
me investovat do úvěrů for-
mou tzv. participací již od

10 000 Kč s měsíčním vyplá-
cením výnosů. Výnos pro in-
vestory se pohybuje v rozmezí
od 4 do 6 % p.a. a délka in-
vestice se pohybuje v rozmezí
6měsíců až 5 let.

Investovat do úvěrů je jedno-
duché. Každý občan s přístu-
pemkinternetusemůžeonline
na našich webových stránkách
online.rondainvest.cz zare-
gistrovat a následně si vybrat
do čeho bude chtít zainvesto-
vat. Ty, kteří preferují osobní
přístup, rádi přivítáme na naší
pobočce v centru Prahy (Oli-
vova 4, Bredovský dvůr). Pro
sjednání osobní schůzky do-
poručujeme zavolat na bez-

platnou linku 800 023 099
nebo napsat na e-mail
info@rondainvest.cz.

Jaký je váš obchodní
přístup?
Jednoznačně si zakládáme
na tzv. win-win přístupu.
Společnost RONDA INVEST,
jakožto P2B (peer-to-business)
platforma, vytváří most mezi
lidmi, kteří mají volné finan-
ce a podnikateli, kteří mají
životaschopné projekty, na
jejichž realizaci potřebují půj-
čit. Každý investor tedy nejen
dosáhne na zajímavý výnos,
ale zároveň přispívá k roz-
voji drobných podnikatelů
v rámci naší ekonomiky.

Jak funguje investovánídoúvěrů?

Hazard

Praha ho začala regulovat
poprvé v roce 2008.

● Tehdejší vedení města
rozhodlo o snížení počtu po-
volených hracích
automatů z 8358 na 2724.
Počet heren se snižoval
i v následujících letech.

● Vyhláška o hazardu byla
schválena v roce 2015
a začala platit 1. ledna 2016.
Zakázala všechny herny
v Praze. V provozu mohou
být pouze provozovny ozna-
čené jako kasina.

Kotě s pírkem

TSK shání nové
zaměstnance
Pražská Technická správa
komunikací (TSK) plánuje
v následujících měsících
nabrat více než desítku
nových zaměstnanců.

Důvodem je zlepšení
vnitřní koordinace a prací
na projektech, například
oprav komunikací. Nové
inženýry či technický do-
zor chce TSK najít ve výbě-
rových řízeních. Městská
firma má momentálně asi
400 zaměstnanců. ČTK

Číslo dne

17,8
Pražské Letiště Václava Havla
loni odbavilo rekordních
17,8 milionu cestujících,
což je o téměř milion více
než v roce 2018. Růst by měl
pokračovat také letos.

V Praze za
loňský rok
skončilo
30 heren

Krátce



HOTEL V CENTRU BRNA S PARKOVÁNÍMTIPY

DLUHOPISY PRO OBČANY
ZHODNOŤTE SVOJE ÚSPORY S E-FINANCE

Investice od 30 000 Kč
Prostředky získané z dluhopisů jsou využity především pro nákup
nemovitostí v atraktivních lokalitách České republiky, jejich zhodnocování
a následný prodej.

Roční úrok 4,5 % u tříletých
a 5,6 % u sedmiletých dluhopisů
Úrok je fixovaný po celé období a vyplácen jedenkrát ročně.

Možnost předčasného splacení
Držitel dluhopisu je oprávněn požádat o mimořádný odkup s dvouměsíční,
případně tříměsíční výpovědní dobou.

Upsání a převod bez poplatků
Dluhopisy jsou volně převoditelné rubopisem, převod a upsání není nijak
zpoplatněno.

Schválení ČNB
Základní prospekt nabídkového programu dluhopisů je schválen Českou
národní bankou podle ustanovení § 36c odst. 1 ZPKT a je uveřejněn na
www.e-finance.cz/dluhopisy-informace.

Osobní i elektronická objednávka
Smlouvu o upsání dluhopisů jemožno uzavřít v sídle společnosti e-Finance, a.s.
v Brně na ulici Bratislavská 234/52, nebo si její zaslání můžete objednat pomocí
objednávkového formuláře na www.e-finance.eu/dluhopisy.

5,6 %
ROČNÍ VÝNOS
Konečné podmínky a prospekt dluhopisů schválený ČNB
naleznete na www.e-finance.cz/dluhopisy-informace.

Dluhopisy je možné objednat na www.e-finance.eu nebo 515 555 555

Hotel v centru Brna ČÍŠNÍK / SERVÍRKA / KUCHAŘ

• 88 apartmánů o výměře 25 až 140 m2

• Uzavřené parkoviště pro 70 automobilů
• Kongresový sál až pro 100 osob
• Restaurace
• Wellness, fitness a venkovní bazén
• Hotelové taxi do centra Brna zdarma

www.efihotel.cz
+420 515 555 500
rezervace@efihotel.cz

www.efihotel.cz www.efihotel.cz 

Cena od 1 100 Kč/noc/2 osoby (Při objednání na www.efihotel.cz použijte slevový kód: metro4)
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V garážích Posla-
necké sněmovny
je jen jedna
nabíjecí stanice
pro ekoauta.

Většímu rozšíření elektromo-
bilů nebrání jenom váznoucí
výstavba dobíjecích stanic
a přípojek, ale i rezervovaný
přístup státu. Politici jsou to-
tiž ve vztahu k elektromobili-
tě velice rezervovaní. Napří-
klad vrcholné instituce jsou
zatím v tomto ohledu dosti
„skoupé“.
„Kancelář Senátu momen-

tálně provozuje 38 vozidel,“
řekla deníku Metro mluvčí
Sue Nguyen. „Drtivá většina
splňuje nejpřísnější emisní
normy. Vozidly na stlačený
zemní plyn ani plně elektric-
kými automobily nedisponu-
jeme. V budoucnu jejich poří-

zení pravděpodobně zváží-
me,“ dodala mluvčí horní ko-
mory parlamentu.
Podobně je na tom i Posla-

necká sněmovna. „Žádné
elektromobily ani hybridy či
vozidla na zemní plyn v na-
šem vozovém parku nejsou,“
uvedl pro deník Metro Ro-
man Žamboch, ředitel tisko-
vého odboru. Sněmovna dává
zatím při doplňování garáží
přednost úspoře financí při
nákupu co nejekologičtějších
verzí klasických aut. „Uvedli
jsme do provozu v našich ga-
rážích jednu rychlodobíjecí
stanici pro elektromobily, ně-
které poslankyně a poslanci
ji využívají,“ říká Žamboch.
Sněmovna prý zatím nechtě-
la kupovat drahá elektroauta
jen kvůli naplnění nějakých
směrných čísel.
Mnohem vstřícnější pří-

stup k „zelené“ přepravě než
centrální instituce a úřady
však projevují v Česku radni-
ce měst. „Magistrát má deset

aut z celkového počtu 43 na
jiný než spalovací motor,“
uvedla pro deník Metro Rad-
ka Loukoková,mluvčí brněn-
ského magistrátu. Vozy na
zemní plyn nebo elektřinu
také bohatě využívají v nej-

různějších městských fir-
mách – třeba v brněnské zoo
– a také při péči o městskou
zeleň. „Například v brněn-
ském dopravním podniku
tvoří bezemisní a nízkoemis-
ní vozidla více než osmdesát

procent vozového parku,
v tomto směru je náš doprav-
ní podnik na špičce mezi do-
pravními podniky v republi-
ce,“ dodává mluvčí brněn-
ské radnice Radka Loukoto-
vá. PAVEL HRABICA

Zamlžené brýle
už vás trápit nebudou.

24. 1., 30. 1., 6. 2. a 13. 2. 2020 lze spojit konzultaci a laserovou operaci v jeden den
i

PRO INFO PIŠTE A VOLEJTE:
Obchodní 2694/2 193 00 Praha 9 info@ocniklinikahp.cz

+420 281 865 664 +420 602 105 355

Velmi šetrná a bezpečná operace očí.
Stabilní výsledek díky nejmodernější

technologii Relex smile.

Laserová operace do 45 let!
i od 7000 Kč/oko

Refrakční operace se provádí výměnou lidské
čočky za umělou multifokální čočku. Je to

řešení pro všechny, kteří nechtějí nosit brýle.

Refrakční operace nad 45 let!

Zamlžené brýle
už vás trápit nebudou.

Válková nekončí. Kauzu ustála
Poslankyně ANO Helena Válková zůstává ve funkci vládní zmocněnky-
ně pro lidská práva a z postu kvůli článku, který napsala s komunistic-
kým prokurátorem Josefem Urválkem, neodstoupí. Včera ji podpořila
většina členů rady vlády pro lidská práva. Dva členové rady – advokát
Tomáš Němeček a Hubert Smekal z Fakulty sociálních studií Masaryko-
vy univerzity – odstoupili. ČTK

inzerce

„Očipovaní psi nemusí být registrova-
ní,“ řekla prezidentka českých veteri-
nářů Radka Vaňousová v dalším díle
pořadu Tři Impulsy na tělo. Podle ní
existuje asi osm různých soukro-
mých registrů a zalistování psa do ně-
kterých z nich stojí peníze. Majitelé
psů ale podle Vaňousové prozatím re-
gistraci řešit nemusí. Ze zákona je po-
vinné pouze očipování. „Veterináři
nabízejí bezplatnou registraci do tak-

zvaných pes pasů. Můžeme tam vklá-
dat i zvířata, která jsou pouze čipova-
ná, ale nemají cestovní pas.“ Centrál-
ní registr psů má do dvou let vytvořit
Státní veterinární správa. Vaňousová
připomněla, že pokuta za neočipova-
ného psa je nově zvýšená. Z 20 tisíc
rovnou na 50 tisíc korun.
Pořad Tři Impulsy na tělo poslouchejte

každý všední den v 8.20 na Rádiu Im-
puls. MET

Rychlí Slováci

Český stát přispívá na poříze-
ní elektrických vozů. Ale pou-
ze firmám a městům.

● Slovensko poskytlo v loň-
ském roce dotace na nákup
elektromobilů i pro soukro-
mé osoby. Loni to bylo osm
tisíc eur (asi 204 tisíc korun)
na jeden. Slováci si rozebrali
dotace za čtyři minuty.

● V Německu a ve Francii je
příspěvek na elektrické auto
6000 eur, ve Slovinsku
7500 eur, ve Velké Británii
ještě o čtyři tisíce eur méně.

V Česku zatím menšina

6932
Obliba aut s hybridním poho-
nem v Česku rostla. Loni se
jich prodalo téměř sedm tisíc.
Přesto tvoří jen tři procenta
všech prodaných aut.

636
Čistě elektrických vozů se
v Česku minulý rok prodalo
636. Třeba v Norsku bylo loni
ze všech prodaných aut přes
58 procent ekologických.

Citát

V případě elektromobi-
lity, například ve výro-
bě baterií, je třeba
brát v potaz, abychom
se v budoucnu nestali
rukojmími Číny.
KAREL HAVLÍČEK
MINISTR PRŮMYSLU A OBCHODU

Elektroauta zajímají spíše
radnice než vrcholné politiky

Nečipovaný pes. Pozor,
pokuta je už 50 tisíc
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Vzpomínka na Palacha
Na pražském Václavském náměstí se včera vzpomínalo
na upáleného Jana Palacha, který na následky zranění
zemřel 19. ledna 1969. Lidé (snímek byl pořízen odpoled-
ne) nosili květiny a zapalovali svíčky. Uctít jeho památku
odpoledne přišli také premiéři V4 a Rakouska. Český
premiér Andrej Babiš řekl, že akty sebeupálení lidí
v Praze, Kyjevě či Budapešti připomínají osud zemí
někdejšího východního bloku. ČTK

Potřebujete doplnit zimní
vybavení na sjezdovku,
do stopy a parádně se
obléknout za skvělé ceny? Řešením
je Lyžebraní, kde vyberete ze skvě-
lých nových i bazarových kousků pro
všechny zimní radovánky - sjezdovky,
snowboard, běžky i skialpy za napros-
to jedinečné ceny. Lyžebraní proběhne
ještě ve třech termínech a nabídne
na 30 000 produktů. Nakoupíte sjezdo-
vé lyže pro děti i dospělé již za 500 Kč
či dospělé i dětské lyžáky od 400 Kč.
A skladové zásoby jsou tak velké, že
každý termín se můžete těšit na úpl-
ně jiné produkty! Lyžebraní se koná
na ploše větší než 1200 m² v Hlavenci
u Prahy, pouhých 20 min autem po R
10 z Černého Mostu.

Na co se v nových termínech můžete
těšit? V nabídce bude více než 4 000
párů lyží, jak nových tak bazarových,
pro děti i dospělé. Máme pro vás napří-
klad na 500 párů lyží Stöckli, 300 párů
testovacích lyží a spousty dalších včetně
novinek 2020 za skvělé ceny. Všechno
bazarové zboží před prodejem prochází
profesionálním servisem - broušení hran
na kameni, tuning hran keramickým ko-
toučem a kontrolou funkčnosti vázání.
Kromě lyží a lyžáků na vás opět čekají ly-
žařské helmy s cenovkami již od 300Kč,

lyžařské brýle od 400Kč,
běžky na Lyžebraní poří-
díte od 1400Kč a v na-

bídce jsou klasické, na bruslení, combi,
se šupinami i stále oblíbenější běžky se
stoupacími pásy, které není třeba mazat!
Na snowboarďáky čeká 800 prken, v naší
nabídce najdete také zimní oblečení (bun-
dy od 1200Kč, kalhoty, rukavice, funkční
prádlo) nebo páteřáky a outdoorové boty
Dolomite.
Všechny produkty jsou od renomovaných
světových značek jako ATOMIC, SALO-
MON, HEAD,VÖLKL, DYNASTAR,TECNICA,
BLIZZARD, NORDICA, ROSSIGNOL SCOTT
či BOLLE. Letos nově v naší nabídce
najdete i prémiové značky jako je POC
(helmy a páteřáky), STÖCKLI (dětské lyže)
nebo EISBÄR (čepice). Vše samozřejmě
s velkou slevou - dle naše hesla kvalitně
a nejlevněji!
Pro větší pohodlí našich zákazníků jsme
letos o 50% zvýšili počet parkovacích
míst, připravili jsme stánek s občer-
stvením a k dispozici bude jako obvykle
i skvělá káva!

Termíny Lyžebraní
• 17. – 19. 1. 2020
• 24. – 26. 1. 2020
• 31. 1. – 2. 2. 2020
• Otevřeno vždy

pátek - neděle 10:00 - 18:00

Lyžebraní – stále máme 30 000 zimních
produktů za skvělé ceny! Slevy až 80 %!

Podrobnosti o produktech a kompletní informace na https://lyzebrani.cz

inzerce

Mají ulevit Praze.
Měly by se začít sta-
vět po roce 2030.

Ministerstvo dopravy připra-
vuje novou koncepci dálnic,
která by aktuálně plánova-
nou síť rozšířila o více než čty-
ři sta kilometrů. Nové dálni-
ce by tvořily okruh a měly by
ulevit přetíženýmkomunika-
cím v okolí Prahy. Stavby by
mohly začít po roce 2030.
Nový dálniční okruh by

měl mít celkovou délku
442 kilometrů, přičemž
396 by mělo být zcela no-
vých, dalších 46 kilometrů
okruhu by měly tvořit trasy
ze stávající dálniční sítě.
„Do pěti let by měla být za-

hájena podstatná většina sta-
veb, které tvoří základní dál-
niční síť. Do deseti let by
mělo být hotovo,“ plánujemi-
nistr dopravy Vladimír Krem-

lík. Nové čtyřproudové dálni-
ce by tak propojily například
Plzeň s Táborem a Humpol-
cem, dále by okruh pokračo-
val například k Poděbradům,
Mělníku či Řevničovu a zpát-
ky k Plzni. „Dnešní dálniční
síť v Čechách obsahuje pouze
radiální spojení do hlavního
města, to by mohlo v budouc-
nu vést k zatížení pražské
aglomerace dopravou, která
zde nemá zdroj ani cíl,“ uve-
dl Kremlík.
Zadání podrobné studie

k novým dálnicím připravuje
Ředitelství silnic a dálnic, ho-
tová by měla být do konce
příštího roku. Po jejím vyhod-
nocení by ministerstvo mělo
pokračovat v dalších krocích.
Kolik by stály, zatímnení zce-
la jasné, s novými tahy však
počítá i Národní investiční
plán, který pro ně vyčlenil
290 miliard korun. Minister-
stvo připouští, že by mohly
být financované ze soukro-
mých zdrojů. iDNES.cz

TISÍCE LYŽÍ OD 500 Kč
PřIjEďTE SI PrO nOvé I bazarOvé
KOuSKY za bEzKOnKurEnčnÍ CEnY!

Dětské lyže s vázáním oD 900 kč, lyžáky oD 400 kč,
Helmy oD 300 kč, zimní bunDy oD 1200 kč a brýle oD 400 kč

lyže, boty, snowboardy, běžky, zimní oblečení a doplňky!

značky: stöckli, PoC, eisbar, atomic, volkl, salomon, Fischer, Head,
tecnica, lange, sCott, kastle, Dalbello, Colmar, Color kids a další.

17. – 19. 1., 24. – 26. 1.,
31. 1. – 2. 2.

OTEvřEnO: PÁTEK – nEDĚLE 10:00–18:00

kvalitně & neJlevněJi

Jen 20minut jízdy autem od černéhomostu
po dálnici r10 směr mladá boleslav. exit 17, Hlavenec.

Hlavenec 158, sklad Gerberos.

www.lyzebrani.cz, www.facebook.com/lyzebrani

Dálnice za
několik let

Krátce

Upřesnění
Ve středu 15. ledna jsme
v rubrice JOB chybně
uvedli, že francouzský
koncern PSA vyrábí
značky Renault a Dacia.
Tyto dvě značky ale patří
do Groupe Renault. PSA
má pod sebou Peugeot,
Citroën, DS, od roku
2017 i Opel, o kterém je
v textu řeč, a britský
Vauxhall. Za chybu se
omlouváme. MET

Kdo vytěží
stovky tun
křišťálu?
Chystá se boj o to, kdo
bude těžit křišťál, který
se nachází v podzemí
v obci Velká Kraš na Jese-
nicku. Do tendru se při-
hlásily čtyři firmy. Podle
odhadů geologů se tam
nachází zhruba 335 tun
polodrahokamů. Výsled-
ky výběrového řízení
budou známy na jaře.
Obec se na obnovení těž-
by připravovala patnáct
let. iDNES.cz
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Ministrova snaha
narazila v Polsku
na silnou vlnu
odporu.

Jako přístup k pornu na inter-
netu jen se státním svolením
si polská média vykládají slo-
va člena konzervativní vlády,
který si nejspíš pouze přál za-

bránit v přístupu k pornogra-
fii dětem. Zvažovaná metoda
ale u uživatelů – soudě podle
ohlasů – vyvolala i výzvy ke
svržení vlády. Jiní se pozasta-
vují nad tím, že ministr pro
digitalizaci ještě neslyšel
o způsobech, jimiž lze cenzu-
ru na internetu obcházet.
„Lze to udělat například na

úrovni prohlížečů. Lze se do-
hodnout, aby už v základní
konfiguraci zablokovaly pří-

stup k některým obsahům.
Odblokovat by jej bylo mož-
né speciálním klíčem, který
budeme vytvářet a zpřístupní-
me,“ prohlásil ministr pro di-
gitalizaci Marek Zagórski.
„Hledáme takové řešení, aby
bylo účinné. Není to úplně ne-
možné. Je to možné,“ pře-
svědčovalministr. Na otázku,
zda existuje nějaká země, kte-
ré se už něco takového poved-
lo, Zagórski připustil, že tak

komplexně se to ještě nepo-
vedlo.
„Toministr digitalizace ješ-

tě neslyšel o VPN?“ pozastavil
se jeden z uživatelů v narážce
na virtuální soukromé sítě
(VPN), jejichž pomocí lze
změnit polohu IP adresy. „To
se nesmí stát! Pobouřených
je nás víc a společně svrhne-
me tuto vládu!“ apeloval dal-
ší diskutující. „Nelze zabloko-
vat lidem svobodu! Říkáme

dost!“ dodal uživatel Walter
a navrhl, aby se ve Varšavě
rychle sešel milion přívržen-
ců svobody. „Každý ví, že re-
gulace zvyšuje poptávku,“
usoudil uživatel Stanislaw B.
Časopis Wprost připo-

mněl, že jen na server Porn-
hub, který zveřejňuje údaje
o své sledovanosti, se Poláci
a Polky dívají v tak hojném
počtu, že se pro server stali
statistickou kategorií. ČTK

PRÁVĚ
VYCHÁZÍ

EMÍLIA
VÁŠÁRYOVÁ

každý pátek ZDARMA
TÝDENÍK

„Dělat práci jen napůl?
To by mě nebavilo.“

Vůdce afghánského islamis-
tického hnutí Tálibán Hajba-
tulláh Achúndzáda přistoupil
na krátkodobé příměří, které
by umožnilo obnovu míro-
vých rozhovorů s USA. Klid
zbraní by měl trvat sedm až
deset dní. Tálibán předal ame-
rickému zvláštnímu vyslanci
pro Afghánistán Zalmayi Kha-
lilzadovi dokument, v němž
hnutí nabízí dočasné příměří
v Afghánistánu. Předání se
uskutečnilo ve středu večer
v Kataru, kde má Tálibán
svou politickou kancelář.
USA zahájily rozhovory s po-
vstaleckým hnutím Tálibán
o uzavření mírové dohody,
která by ukončila 18 let trvají-
cí válku v zemi a umožnila po-
stupné stažení amerických
sil z Afghánistánu. Počátkem
září ale šéf Bílého domu Do-
nald Trump rozhovory poza-
stavil v reakci na útok Tálibá-
nu v Kábulu, při němž byl za-
bit americký voják. ČTK

inzerce

Nejvyšší žalobce v poutech
Elitní jednotka slovenské policie NAKA včera zadržela bý-
valého generálního prokurátora Dobroslava Trnku (na
snímku z roku 2010) v souvislosti se zneužíváním pravo-
mocí a obvinila ho. Jde již o jeho druhé stíhání. V prvním
případě před vyšetřovateli zatajil nahrávku odposlechu
v korupční aféře zvané Gorila. Kauza se týká uplácení po-
litiků finanční skupinou Penta v letech 2005 a 2006. ČTK

Tálibán.
Souhlasí
s příměřím

„Nechť porno kontroluje stát“
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Stovky indických cukrářů
a šéfkuchařů se sešly na festi-
valu ve státě Kérala na jihu In-
die s cílem vytvořit nejdelší
dort na světě. Jejich vanilko-
vý zákusek měří 6,5 kilomet-
ru, zřejmě tedy více než dvoj-
násobně překonává dosavad-
ního držitele rekordu, jímž je
ovocný dort dlouhý 3,2 kilo-
metru vytvořený čínskými pe-
kaři v roce 2018. Délku dezer-
tu všakmusí ještě potvrdit zá-
stupci Guinnessovy knihy re-
kordů.

Dort vážící 27 tun se rozklá-
dal na tisících stolů, které vy-
cházely z areálu kuchařské-
ho festivalu a pokračovaly po
přilehlých ulicích města
Triššúr. Pracovalo na něm na
1500 cukrářů a kuchařů s tra-
dičními bílými čepicemi, kte-
ří při výrobě deset centimet-
rů vysokého i širokého zákus-
ku pokrytého čokoládovým
krémem spotřebovali 12 tun
cukru a mouky. Při čtyřhodi-
novém výkonu je sledoval po-
četný dav přihlížejících. ČTK

Britové pouští
svým domácím
mazlíčkům hudbu,
když je nechávají
doma samotné.

Služba pro streamování hud-
by Spotify vytvořila seznamy
skladeb a souborů audiona-

hrávek, takzvaných pod-
castů, které mohou poslou-
chat psi a další domácí maz-
líčci, když zůstanou doma
bez svého pána. Reaguje tak
na zjištění, že téměř čtyřiase-
dmdesát procentmajitelů do-
mácíchmazlíčků ve Velké Bri-
tánii pouští svým zvířatům
hudbu.
Celosvětově služba Spotify

nabízí seznamy skladeb, tedy
playlisty, pro domácí mazlíč-

ky vytvořené na základně al-
goritmů vycházejících z typu
zvířete a jeho charakteru,
tedy zda je spíše aktivní,
nebo pomalé. K dispozici
jsou playlisty pro psy, kočky,
křečky, ptáky a leguány. Play-
list si majitelmůže rovněž do-
plnit fotkou svého domácího
mazlíčka.
Současně v Británii firma

nabízí podcasty pro psy, kte-
ré mají zvíře zbavit stresu

z toho, že zůstal sám doma.
Nahrávka začíná mluveným
slovem k psovi, které ho má
uklidnit, následují pochvalná
vyjádření a vyprávění příbě-
hů namluvených herci. Sou-
částí je rovněž uklidňující
hudba.
Spotify uvedla, že v průzku-

mu zjistila, že jeden ze čtyř
majitelů domácího mazlíčka
mu pouští hudbu, když je zví-
ře doma samo.

Zhruba dvaačtyřicet pro-
cent majitelů sdělilo, že je-
jich zvíře má oblíbený druh
hudby. Čtvrtina dotázaných
Britů dokonce uvedla, že vidě-
li, jak jejich mazlíčci na hud-
bu tančí.
Spotify v prohlášení tvrdí,

že ji k tvorbě playlistů pro zví-
řata inspiroval průzkum, po-
dle kterého si osm lidí z dese-
ti myslí, že jejich zvířeti se
hudba líbí. ČTK a MET

Indové. Upekli
rekordní dort

Spotify má i skladby pro psy

Konec výroby
elektřiny z uhlí
Německá vláda se dohod-
la se spolkovými zeměmi
na ukončení výroby elek-
trické energie z hnědého
uhlí, konec je stanoven
na rok 2038. Kabinet sou-
hlasil, že poskytne fir-
mám a spolkovým ze-
mím, jichž se změna týká,
kompenzaci asi 40 mi-
liard eur (bilion korun),
uvedl včera mluvčí vlády.
Podle ministra financí Ola-
fa Scholze by firmy v zá-
padním Německu získaly
2,6 miliardy eur a podni-
ky ve východním Němec-
ku 1,75 miliardy eur.

Brexit oslaví také
v centru Londýna
Stoupenci brexitu získali
povolení uspořádat u pří-
ležitosti odchodu země
z Evropské unie obří osla-
vu na náměstí před budo-
vou parlamentu v Lon-
dýně. Oslava, kterou pořá-
dá iniciativa Leave Means
Leave (Odchod znamená
odchod), se bude konat
v pátek 31. ledna od 21 ho-
din místního času. Britá-
nie Evropskou unii opustí
sedmačtyřicet let poté, co
se v roce 1973 připojila
k tehdy existujícímu Ev-
ropskému hospodářské-
mu společenství. ČTK

Bude brzy
premiérem
Ruská vládnoucí strana
Jednotné Rusko včera jed-
nohlasně schválila Mi-
chaila Mišustina na post
předsedy vlády. Ve stře-
du ho do funkce navrhl
sám prezident Vladimir
Putin. AP

Mláďatům bílých lvů se v zoo vede skvěle
Bílá lvice Kiara dohlíží na své tři potomky, jednoho samečka a dvě samičky, kteří se
v magdeburské zoologické zahradě narodili 11. listopadu loňského roku. Tento druh lvů
žije ve volné přírodě pouze na jednom místě v Jihoafrické republice. V zoologických
zahradách se jejich počet pohybuje kolem stovky. 2x AP

Poslední dekáda
byla nejteplejší
Uplynulých deset let bylo
dosud nejteplejší deká-
dou, kterou vědci zazna-
menali od roku 1850, kdy
se začalo provádět měře-
ní. S odkazem na tři glo-
bální výzkumné a meteo-
rologické agentury to uve-

dl server BBC. V posled-
ních pěti letech byla po-
dle nashromážděných dat
průměrná světová teplota
o více než jeden stupeň
Celsia vyšší než v době
před průmyslovou revolu-
cí. Dosud nejteplejším za-
znamenaným rokem je
rok 2016, v němž růst tep-
lot významně podpořil kli-
matický jev El Niňo. ČTK

Krátce

PROFIMEDIA.CZ

Hasiči zachraňují nejen lidi
Australským hasičům se podařilo před lesním požárem
zachránit skupinu kriticky ohrožených prehistorických
stromů, které ve volné přírodě rostou na jediném místě
na světě ve státě Nový Jižní Wales. Vzácná wollemie
vznešená (na snímku) byla dlouho známá jen v podobě
zkamenělin z dob dinosaurů, než několik desítek exem-
plářů objevil v roce 1994 zaměstnanec správy Národního
parku Wollemi. Prehistorické stromy, kterých v součas-
nosti ve volné přírodě přežívá méně než 200, rostou v od-
lehlé hluboké rokli národního parku v australských Mod-
rých horách severozápadně od Sydney a dosahují stáří
500 až 1000 let. ČTK

Krátce



voda vPraze

Cena vody v Praze zůstává pod celorepublikovým
průměrem. Do vodohospodářské infrastruktury
půjdou v letošním roce téměř čtyři miliardy korun.
Na obnovu a opravy majetku je určena více než
polovina prostředků vybraných z vodného a stočného.

PŘES DEVĚT HALÉŘŮ ZA LITR
Obyvatelé hlavního města
Prahy zaplatí letos za jeden
kubickýmetr (1000 litrů) vody
z vodovodu 94,09 koruny.
Jeden litr vody tedy v Praze
stojí 9,4 haléře. Cena opro-
ti loňskému roku vzrostla
o 4,9 procenta, tedy o dvě
procenta nad úroveň inflace.

„Co se týče ceny vodného
a stočného, jsme stále pod ce-
lostátním průměrem. Nárůst
ceny tvoří dvě procenta na in-
flaci, což nám umožní udrži-
telně obnovovat vodárenskou
síť,“ vysvětluje náměstek pri-
mátora Petr Hlubuček (Spoje-
né síly pro Prahu).

TÉMĚŘ ČTYŘI MILIARDY
NA INVESTICE A OPRAVY
V ceně vodného a stočné-
ho jsou započítány veškeré
náklady na služby spojené
s výrobou a distribucí pitné
vody a odváděním a čiště-
ním odpadní vody. Největší
položkou je nájemné, z ně-
hož se investuje obnova vo-
dohospodářského majetku.
Nájemné hradí provozovatel
Pražské vodovody a kanali-
zace (PVK) hlavnímu městu
Praha, respektive správci vo-
dárenského majetku, kterým
je městem vlastněná Pražská
vodohospodářská společnost
(PVS). A právě ta zajišťuje in-

vestice do obnovy vodovod-
ních a kanalizačních sítí, úpra-
ven a čistíren odpadních vod.
Jak vysoké je nájemné?

Mezi lety 2002 až 2019 uhra-
dily PVK na nájemném již
téměř 25 miliard korun a v le-
tošním roce činí více než
2,65miliardy korun. Z každého

Cena vodného a stočného
(od 1. ledna 2020 včetně 15% DPH)

VODNÉ:
50,92 Kč/m3

STOČNÉ:
43,17 Kč/m3

CELKEM:
94,09 Kč/m3

kubíku vody tak odvedou Praž-
ské vodovody a kanalizace na
nájemném 30,47 koruny. Pro-
středky určené na investiční
projekty meziročně vzrostou
o 190 milionů korun. Další
1,3 miliardy korun Pražské vo-
dovody a kanalizace vloží do
oprav a údržby. Celkové inves-
tice do vodohospodářského
majetku tak letos dosáhnou
téměř čtyř miliard korun.

VÝZNAMNÉ INVESTICE
ZRYCHLÍ OBNOVU
PVS plánuje v letošním roce
realizovat celou řadu vý-
znamných investic, které mají
přímý vliv na provozování
vodovodní i kanalizační sítě

Pražané zaplatí
za litr vody9,4 haléře

a v konečném důsledku i na
kvalitu pitné vody. Jedním
z nich je například obnova
vodovodního řadu v ulici Vi-
nohradská, kde bude vymě-
něn vodovodní řad o průměru
1,1 metru. Část, která leží pod
tramvajovou tratí, přitom
bude vyměněna bezvýkopo-
vě. Obnova vodovodních řadů
a rekonstrukce kanalizace
proběhne také v Šárecké ulici,
kde stavba předchází celkové
rekonstrukci komunikace. Na-
hrazeno zde bude 2470 me-
trů vodovodních řadů a re-
konstruováno 1850 metrů
kanalizace. Významné inves-
tiční projekty jsou plánovány
v ulicích Rumunská, Klikatá,
Marková, ve Slivenci a v dal-
ších částech Prahy.
Pražané budou moci na

vlastní oči sledovat, jak pe-
níze vybrané na vodném
a stočném přispívají ke zkva-
litnění celé vodohospodářské
sítě. Více než 50 procent pro-
středků vybraných z vodného
a stočného jde totiž zpět do



Kontakty pro zákazníky
Zákaznická linka:
601 274 274, 840 111 112
24 hodin denně
7 dní v týdnu

Písemný kontakt:
Pražské vodovody
a kanalizace, a. s.
Ke Kablu 971/1, Hostivař
102 00 Praha 10
e-mail: info@pvk.cz

Zákaznické centrum:
Pražské vodovody
a kanalizace
Dykova 3
Praha 10-Vinohrady
Provozní doba:
Zákaznické služby
PO–ČT 8.00–18.00 hod.
PÁ 8.00–15.00 hod.
Technické záležitosti
PO a ST 8.00–18.00 hod.

Laboratoře:
Pražské vodovody
a kanalizace
Dykova 3
Praha 10
tel.: 221 501 100, 107,
laborator@pvk.cz
výdej vzorkovnic:
PO–PÁ: 8.00–15.00 hod.
příjem vzorků:
PO: 7.00–9.00 hod.

PŘÍKLADY VÝZNAMNÝCH
INVESTIČNÍCH PROJEKTŮ V ROCE 2020

l Rekonstrukce kanalizace v ulicích Klikatá a Markova
a obnova vodovodních řadů v ulicích Klikatá, Markova
a Mezná – celkový rozpočet 44,5 mil. Kč
Celkem bude vyměněno 1020 metrů vodovodních řadů
dimenze DN 100 a provedena rekonstrukce kanalizace DN
300 a DN 400 v délce 762 metrů.

l Obnova vodovodního řadu v ulici Vinohradská a obnova
vodovodních řadů Vodojem Flora – Kyjský uzel, I. etapa
Vodojem Flora – Pod Židovskými hřbitovy – celkový rozpo-
čet 140 mil. Kč
Vodovodní řad o průměru 1,1 metru bude vyměněn ve
stávající trase v otevřeném výkopu, pod tramvajovou tratí
bude výměna provedena bezvýkopově.

l Obnova vodovodních řadů a rekonstrukce kanalizace
v ulici Rumunská, obnova vodovodních řadů GR Flora –
celkový rozpočet 128 mil. Kč
Celkem bude vyměněno cca 595 metrů vodovodních řadů
v dimenzi DN 200, cca 550 metrů řadu DN 900 a bude
provedena rekonstrukce kanalizačních stok DN 300 – DN
600 v celkové délce 635 metrů.

l Obnova vodovodního řadu Ovčín, Slivenec – celkový
rozpočet 91 mil. Kč
Předmětem projektu je obnova vodovodního řadu od vodo-
jemu Ovčín podél komunikací K Austisu a K Barrandovu po
ul. Štěpařská. Řad bude nahrazen novým potrubím z tvárné
litiny ve stávající trase v celkové délce 2995 metrů. Obnova
vodovodního řadu je navržena převážně v otevřeném výko-
pu, v délce 905 metrů pak bezvýkopovou technologií.

l Obnova vodovodního řadu a rekonstrukce kanalizace
v ulici Šárecká – celkový rozpočet 144 mil. Kč
Jde o obnovu vodovodních řadů a rekonstrukci kanalizace
v ulici Šárecká mezi Evropskou ulicí po ulici Na Šťáhlav-
ce. Stavba předchází celkové rekonstrukci komunikace.
Celkem bude nahrazeno cca 2470 metrů vodovodních řadů
v dimenzi DN 100, DN 150 a DN 200. Rekonstrukce kanali-
zace je plánována v délce cca 1850 metrů.

VÝŠE NÁJEMNÉHO, KTERÉ PVK PLATÍ MĚSTU
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obnovy, rekonstrukcí, oprav
a údržby vodohospodářského
majetku.

ČTVRTINA
NA PROVOZNÍ NÁKLADY
Další část ceny vodného
a stočného tvoří náklady spo-
jené se zajištěním provozu
vodohospodářského majetku.
Patří sem mimo jiné náklady
na služby, mzdové náklady,
náklady na materiál, napří-
klad chemikálie, energie a po-
honné hmoty, ostatní provoz-
ní náklady. Veškeré provozní
náklady tvoří 25,8 procenta
z ceny vodného a stočného.

18,8 PROCENTA STÁTU
Významnou položkou v ceně
vody jsou také přímé odvo-
dy státu. V současné době se
z každého kubíku vody odve-
de na dani z přidané hodnoty
2,27 koruny a na ostatních da-
ních a poplatcích 5,38 koruny.
Celkem to činí 18,8 procenta
z celkové ceny vody.

NÁRŮST CEN V SOULADU
SE STŘEDNĚDOBÝM
PLÁNEM INVESTIC
V červnu loňského roku
schválila Rada hlavního měs-
ta Prahy v rámci střednědo-
bého investičního plánu pro
roky 2020 až 2024 nárůst ceny
vody nad úrovní inflace. Díky
plánu by investice do vodo-
hospodářské infrastruktury
měly mezi lety 2020 a 2024
přesáhnou 16 miliard korun.
Zvýšená nutnost investic
vyplývá z historického podfi-
nancování sítě, což se proje-
vuje velkými haváriemi na
majetku, který je často starší
více než sto let.
I přes navýšení ceny vody

nad úroveň inflace je cel-
ková cena vody v Praze pod
celorepublikovým průměrem.
Pražané zaplatí za kubík vody
94,09 koruny. Jeden litr ko-
houtkové tak v Praze stojí přes
devět haléřů. Celkové platby
za vody představují 1,4 % čis-
tých příjmů domácností.

Co se týče ceny vodného a stočného, jsme
stále pod celostátním průměrem. Nárůst ceny
tvoří dvě procenta na inflaci, což nám umožní
udržitelně obnovovat vodárenskou síť.
PETR HLUBUČEK, SPOJENÉ SÍLY PRO PRAHU

Citát

STRUKTURA CENY VODY (VODNÉ A STOČNÉ)
V roce 2020 za 1 m3 (1000 litrů)

55,4 %

18,8 %

25,8 %

30,47 Kč

11,95 Kč

9,75 Kč
5,41 Kč

5,28 Kč

5,08 Kč

4,58 Kč

3,92 Kč

12,27 Kč

5,38 Kč

n

Provozní náklady
n

Přímé odvody státu
n

Transfery společnostem
hl. města Prahy a péče

omajetek

nájemné
vlastníkům
inframajetku

ostatní daně a poplatky

DPH

opravy
a údržba
inframajetku

převzatá voda

materiálové
náklady

(materiál, chemikálie,
energie, PHM)

mzdové
náklady

ostatní
provozní náklady

služby

zisk

Cena vody
za 1 m3

94,09 Kč

INZERCE
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Spisovatel Jaroslav Foglar (1907–1999): „Přátelství – to nejcennější, (tajenka).“

Tajenka:cočlověkmůžezískat

Autor křížovky: JAroslAv vAněček
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Přesně dvacet let bude slavit
celý příští týden Grand Festi-
val smíchu. Celou tu dobu se
o dramaturgii akce stará Jana
Uherová. Ta v rozhovoru pro
Metro přibližuje třeba to, jak
se některá představení přizpů-
sobují prostorůmVýchodočes-
kého divadla v Pardubicích.

Podle čeho vybíráte před-
stavení, která se na festiva-
lu objeví? Jaká jsou v sou-
časnosti hlavní témata, jež
se v inscenacích nejčastěji
vyskytují?
Inscenace, které vybírám,

byměly být především kvalit-
ní, dobře udělané a měly by
obsahovat značnou dávku hu-
moru. Kvalita a zábavnost ve
vyváženémpoměru, to je nej-
důležitější podmínka. Do sou-
těžního programu oslovuje-
me jenom repertoárová diva-
dla se stálým hereckým sou-
borem. V nesoutěžní nabídce
můžou diváci vidět i produk-
ce soukromých divadel. Co se
týče témat, velká se v kome-
dii vyskytují málo, často jsou
spouštěčem vtipy a situační
komika – hledání šlí či slamě-
ného klobouku. Ale moderní
komedie už mají větší ambi-
ce než jenom pobavit. Ve
třech komediích v soutěžním
programu můžeme vysledo-
vat hledání vlastní identity či
návrat ke kořenům.

Kolik komedií za rok zhru-
ba zhlédnete?
Obvykle tak padesát insce-

nací. Někdy se tituly opakují,
buď v jedné sezoně sáhnou
po stejném textu dvě či tři di-
vadla, nebo inscenují hru,
která byla na našem festivalu
rok předtím. V tom případě
záleží na kvalitě zpracování,
nechceme, aby se opakovaly
komedie, které nejsou lepší.

Stalo se vám, že by tvůrci
některé už vybrané insce-
nace řekli, že se festivalu
nemohou zúčastnit?
Ano, stalo, a nejednou. Sna-

žím se vybrat sedm nejlep-
ších komedií z poslední sezo-
ny a poté obvolávám divadla.
Často se stává, že zrovna ve
festivalovém týdnumáněkte-
ré divadlo premiéru, a jezdit
na zájezd, zejména do vzdále-
ného města, není pro nikoho
komfortní. Ale obvykle se di-
vadla snaží situaci vyřešit. Ně-
kdymáme problémy s prosto-
rem, který je menší, či větší

než v mateřském divadle.
Každý zájezd je kompromis,
ale zúčastnit se festivalu je
v poslední době věc prestižní,
a tak se všichni snaží přizpů-
sobit podmínkám, které jsou.
Jenom v krajním případě di-
vadlo odmítne účast – když je
nějaký nepostradatelný he-
rec po operaci či po úrazu
nebo dostal neplacené volno
a objevuje krásy Afriky. I to
už se stalo.

Chystáte pro jubilejní
ročník něco speciálního?
Říkám si, že dvacítka je jen

číslovka, že nás k ničemu ne-
zavazuje. Ale při té příležitos-
ti jsme udělali výstavu a vyda-
li ročenku, která mapuje dvě
dekády života divadla s festi-
valem. Po dlouhé době se vra-
címe do prostoru obchodní-
ho centra Grand, kde pořádá-
me promo akce a koncert.

Na co se mohou diváci
v Pardubicích těšit v dopro-
vodném programu?
Když k nesoutěžnímu pro-

gramu ve festivalovém týdnu
přičteme komedie během ve-
čerů Prolog a Epilog, uvidíte,
že nabídka je opravdu široká.
Myslím si, že pro každého je
tam něco. Děti, mládež, divá-
ci střední generace i senioři
si najdou ten „svůj“ titul. Ve-
dle tradičních komedií nabíd-
neme divadlo malých forem,
skeče, stand-upy, improviza-
ce či scénické čtení.

Jak složitě se na festival
shánějí peníze ?

Hůř, než bychom si přáli.
Ale nemůžu si stěžovat, že na
něco nemáme – ředitel diva-
dla Petr Dohnal vždy nějak
peníze „vykouzlí“, umí oslo-
vit správné sponzory a part-
nery divadla. Přispívá minis-
terstvo kultury, město i kraj.
Takže v žádném ohledu ne-
strádáme, nikdo nemá pocit,
že slevujeme z kvality, proto-
že na ni nemáme.

Kterou inscenaci z progra-
mu byste doporučila?
Jsem hlavním dramatur-

gem festivalu, tedy v postave-
ní, kdy nemůžu jednu kome-
dii doporučit a jinou ne. Mám
ráda, když je komedie nějak
zvláštní, když dá možnost di-
vákům na chvíli zvážnět a za-
myslet se. Přesto jsem se le-
tos opravdu z plna hrdla za-
smála na komedii Městského
divadla Kladno Hra, která se
zvrtla nebo Smrt mu sluší
Švandova divadla na Smícho-
vě. Osmyčky Městského diva-
dla Brno jsou chytře napsané
a politicky odvážné, ne každé-
mu tento humor sedne, já pa-
třím do spokojené části publi-
ka. Moderní černočerné ko-
medie Pan Kolpert Činoherní-
ho studia či liberecké Naše se-
brané trable si jistě najdou
své fanoušky. Ve zlínském
Testosteronu hrají jen muži,
ale je to hra o vášni a lásce,
takže ženský element je v ní
přítomen. A smějí se převáž-
ně ženy. Pardubický soubor
soutěží s komedií Velká ban-
kovní loupež, která má velký
úspěch. PAVEL URBAN

Jana Uherová ARCHIV

Orchideje dorazí v březnu
K nejmagičtějším výtvorům přírody patří orchideje. Jejich
fascinující pestrost předvede již počtrnácté Fata Morga-
na v Botanické zahradě v Troji. Tentokrát budou ústřed-
ním tématem expozice překvapivé extrémy, které lze
v této skupině rostlin nalézt. Zájemci si mohou výstavu
prohlédnout od 6. do 22. března denně mimo pondělí od
9 do 19 hodin. Na výstavu platí běžné vstupné. BOTANICKA.CZ

www.kosmas.cz

Životopis Jana Žižky vyšel u příleži-
tosti 600. výročí výbuchu husitské
revoluce. Velká biografie z dílny
respektovaného znalce husitské
doby představuje nepřemoženého
hejtmana v netradičním světle.

Příběh nejslavnějšího českého
vojevůdce se odehrává na pozadí
barvitého dějinného panoramatu,

jež pomáhá porozumět Žižkovu
vnitřnímu světu a motivaci jeho
činů. Husitský válečník vystupuje na
stránkách knihy jako velitel, jehož
úspěchy vyrůstají nejen z geniálního
strategického uvažování a jedinečné
schopnosti zvolit překvapivá řešení,
ale i z oddanosti jeho bojovníků
a nesporného charismatu, které mu
nemohou upřít ani jeho nepřátelé.
Sám sebe přitom vnímá jako hluboce
věřícího bojovníka, naplňujícího boží
vůli vždy a všude. Již v průběhu své-
ho života se stává ikonou stoupenců
husitského programu a zároveň
objektem nenávisti svých protivníků.

Petr Čornej

TIP NA DOBRÉ
ČTENÍ

Životopis Jana Žižky vyšel u příleži-
tosti 600. výročí výbuchu husitské 
revoluce. Velká biografi e z dílny 
respektovaného znalce husitské 

jež pomáhá porozumět Žižkovu 
vnitřnímu světu a motivaci jeho 
činů. Husitský válečník vystupuje na 
stránkách knihy jako velitel, jehož 
úspěchy vyrůstají nejen z geniálního 

TIP NA DOBRÉ 

Dílo přemosťující
všechny dosavadní
nábožensko-ideologické
spory o Žižku.

JAN ŽIŽKA

KOMERČNÍ SDĚLENÍ

Dvakrát Josef
V Lucerna Music Baru vy-
stoupí zpěvák a hudebník
Mikolas Josef 20. a 21. 4.
za doprovodu své kapely
a vokalistů, kteří
nadchnou a rozhýbou kaž-
dého. Vstupenky na kon-
certy se začnou prodávat
v sítích TicketLIVE od
20. ledna od 17 hodin.

Točí film pro děti
Ode dneška probíhá v Pra-
ze další etapa natáčení
snímku Příběh hrůzostraš-
né Eliz studentů FAMU
Adama Struhaly a Elišky
Kováříkové. Tento počin
je ojedinělý nejen zaměře-
ním na dětské publikum,
ale i dětským obsazením
všech hlavních rolí. PUR

Krátce

„Musí se vyvážit
kvalita a zábavnost
v rámci komedie“
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Politické memoá-
ry píše kdekdo.
Krásnou literaturu
„zvládají“ jen ně-
kteří.

Pražská exprimátorka Adria-
na Krnáčová se rozhodla, že
se stane spisovatelkou. Své
zkušenosti z politiky přetavi-
la do detektivky odehrávající
se kde jinde než v korupčním
prostředí pražského magis-
trátu.
„V pražské Kolbence na-

jdou dvě ohořelá těla. Když se
však poté spustí vyšetřování
dlouholetých korupčních
praktik v největšíměstské fir-
mě, vše získává jiný rozměr.
Nikdo nepočítal s tvrdohla-
vým a nesmlouvavým primá-
torem. Ten je trnem v oku
všem: svému klubu, své stra-
ně a také zločincům,“ popisu-
je děj knihy s prvky thrilleru
nakladatelství Mladá fronta.
Prvotina Krnáčové s ná-

zvem Hybris, pod kterým dle

edičního plánu nakladatel-
ství vyjde během dubna, byla
nejprve krátce představova-
ná jako Hydra. Název měl pa-
trně odkazovat na obludu
s hadím tělem a devíti dračí-
mi hlavami známou z řecké
mytologie, nikoli na autorku.
Přesto se našli na internetu
tací, kteří už přisoudili Krná-
čové známé též jako Krnda
novou přezdívku. Nakladatel-
ství ale před pár dny uvedlo
název na pravou míru – jde
o chybu a knížka se ve skuteč-
nosti jmenuje Hybris.
Krnáčová není zdaleka prv-

ní političkou, jež se po svém
odchodu z funkce pustila do
psaní. Rovněž bývalý pražský
primátor a vášnivý sportovec
Pavel Bém napsal nejen kni-
hu o horách, ale také Pár praž-
ských polopohádek, jejichž
pohádková forma ukrývá po-
litické alegorie. Básnické a li-
terární střevo ale v minulosti
projevil také třeba bývalý fe-
derální místopředseda Miro-
slav Macek. Ten se totiž nebál
pustit nejen do tradiční Far-
ské kuchařky, ale také do ni-
čehomenšího než bylo pokra-

čování populárního českého
románu Saturnin.
Někteří recenzenti nazvali

Mackovo doplnění úspěšné-
ho díla Zdeňka Jirotky plagiá-
tem. Pod názvem Saturnin se
vrací je vydal bývalý politik,
stomatolog a také překlada-
tel před třemi lety. Vedle Sa-
turnina má na kontě (kromě
pověstné rvačky s Davidem
Rathem) ještě knihu Tři muži
v automobilu, což je parafrá-
ze na dílo Jeroma Klapky Jero-
ma Tři muži ve člunu, napsal
i Ona, oni a já aneb Vychova-
telem snadno a rychle, další
humoristický román, a kro-
mě již zmiňované kuchařky
se pokusil také o detektivní

povídky 3x na horké stopě.
Navíc se Miroslav Macek
úspěšně věnoval také překla-
dům – mezi jeho nejoblíbe-
nější patří Shakespearovy So-
nety.
Poměrně skromný výčet

politiků, kteří nevzpomínali,
co se jim v politickém životě
povedlo (a nepovedlo), uzaví-
rá bývalá ministryně sprave-
dlnosti Daniela Kovářová.
V domácí knihovničce zabíra-
jí její výtvory relativně dost
místa, řadí se tak k nejaktiv-
nějším píšícím expolitickým
matadorům. Své literární úsi-
lí dělí poctivě na třetiny mezi
literaturu odbornou a na de-
tektivky a nejrůznější rady

(hlavně ženám), jak si poradit
s mezilidskými vztahy.
Mezi její detektivní díla pat-

ří například Smrt v Justičním
paláci, kde uplatnila i fyzic-
kou znalostMěstského soudu
Praha. Že není Kovářová žád-
ná upjatá spisovatelka, o tom
svědčí nejen to, že v romá-
nech se vyskytují vnadné
a chytré ženy. Se sexuologem
Radimem Uzlem se pustila
do poradenství zralým že-
nám. Už název Jak se žije pa-
desátkám aneb čarodějnice
neupalovat svědčí o tom, že
zkušená advokátka a exmi-
nistyně má dostatečný smysl
i pro dost břitkou sebeironii.
FILIP JAROŠEVSKÝ a PAVEL HRABICA

Jako hlava státu měl vliv na
to, jak často budou jeho romá-
ny vycházet a jaký bude je-
jich náklad. Šéf odboru a poz-
dější prezident Antonín Zápo-
tocký byl jediný vrcholný po-
litik v našich dějinách, který
se prezentoval nejen jako po-
litik, ale i jako spisovatel.
Svá díla, jež měla v beletri-

zující formě podat „správný
výklad“ historie i světlé sou-
časnosti, začal sepisovat až
poté, co se stal členemnejvyš-
šího poválečného komunis-
tického aparátu. Po únoro-
vém puči v roce 1948 mu nic
nebránilo, aby své ambice na-
plno projevil. Jako první mu
vyšel román Vstanou noví bo-
jovníci, kde popisuje počátky
dělnického hnutí na Kladen-

sku, odkud pocházel. Násle-
dovala Rudá záře nad Klad-
nem, Bouřlivý rok a Roz-
břesk. Aby nasměroval ke ko-
munistickému výkladu dějin

také děti, sepsal těsně před
svou smrtí v roce 1957 román
Barunka. Některé z knížek
byly ještě za jeho života zfil-
mované. PH

Pobavit a neupadnout do zapo-
mnění. A taky vydělat. To jsou
pohnutky pro psaní politických
memoárů.

● Na křtu knihy Jiřího Paroubka
Česko, Evropa a svět očima
sociálního demokrata zastřelil
podnikatel Bohumír Ďuričko
syna jednoho ze synů provo-
zovatele pražských poutí
Václava Kočku.

● „Nikdy jsem neměl potřebu
sám sebe stylizovat, přetvařo-
vat se, žít a mluvit jinak doma,
v práci, na veřejnosti. Před au-
toritami jsem se neklaněl a po-
raženým se nemstil,“ uvádí
své vzpomínky expremiér a je-
den z neúspěšných kandidátů

na prezidenta Mirek Topolá-
nek. Jedná se, na rozdíl od
Zemana, Paroubka či Klause,
o jeho jedinou knihu.

Adriana Krnáčová 3x MAFRA Miroslav Macek Daniela Kovářová

Zápotocký rád hlásal spisovatelům, jak mají psát. ARCHIV

Klaus provokuje. GRADA I Paroubek psal. ARCHIV

Jak mluvil, tak psal. ARCHIV

Vulgarismy nebo střelba. I to jsou politické memoáry

Magistrátní thriller Krnáčové
i obědy od Macka. Politici píšou

Zeman píšící a glosující

2,4
Asi tolik milionů korun vydě-
lala Miloši Zemanovi kniha
Jak jsem se mýlil v politice.
Tu vydal po odchodu z vyso-
kých politických funkcí. Pro-
dalo se jí přes 120 tisíc kusů.

Prezident literát. Zápotocký se
věnoval psaní víc než řízení

Spisovatel Obama

50
Přes padesát milionů korun
vyneslo exprezidentovi USA
Baracku Obamovi první vydá-
ní jeho vzpomínek. První rok
po odchodu z Bílého domu to
byl jeho hlavní příjem.

Zahynulo na nezájem

53
Tolik let od roku 1945 existo-
valo nakladatelství Svoboda,
které patřilo KSČ. Specializo-
valo se na politickou literatu-
ru včetně vzpomínek promi-
nentních komunistů.
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Počasí

„Uděláme
selfí foto.“
KAREL NEPOVÍM

Facebook

Doplňte do obrazce všechna slova.

3 – ÁJA, BEZ, IVO, LÁK, NÁŠ, ŠEK
4 – AKÁT, ANÝZ, NAHÁ, TABU, TUNA, ZIMA, ŽULA
5 – AORTA, KABÁT, NÁLOŽ, RUBÁŠ, ŠTKÁT,

VÝRAZ, ZRZEK, ŽITNÁ
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ČT1 ČT2 Nova ÓčkoPrima

16.00 Příběhy slavných...
Josef Kemr

16.55 Cestománie
17.30 AZ-kvíz
18.00 Události v regionech
18.25 Kde domov můj?
19.00 Události
19.57 Branky, body, vteřiny
20.10 Poldové

a nemluvně (2/13)
Komediální seriál (ČR, 2020)

21.10 13. komnata
Vladimíra Kořena

21.40 Všechnopárty
22.30 Profesionálové
23.25 Kriminalista
00.25 AZ-kvíz
00.55 Objektiv
01.20 Banánové rybičky

16.55 Štíty království
českého (1/10)

17.20 Úžasní tátové zvířecí říše
18.15 Vůně albánské kuchyně

s Miroslavem
Donutilem (2/7)

18.45 Večerníček
18.55 Tajemství jarních tůní
19.25 Vzduch je naše

moře (1/30)
19.40 Postřehy odjinud
19.50 Zprávy v českém

znakovém jazyce
20.00 Zázračná planeta:

Dynastie (2/5)
20.55 Jméno růže (2/8)
21.55 Hříšná duše II (3, 4/8)
23.20 Modrý samet

Mysteriózní drama (USA, 1986)

15.55 Dr. House (18)
17.00 Odpolední Televizní no-

viny, Sportovní noviny
17.35 Co na to Češi
18.30 Ulice (3810)
19.30 Televizní noviny, Spor-

tovní noviny, Počasí
20.20 Harry Potter

a princ dvojí krve
Fantasy (USA/VB, 2009)

23.05 Všechny cesty
vedou do hrobu
Western (USA, 2014)

01.15 Mentalista II (11, 12)
02.45 Krok za krokem VI (24)
03.15 Co na to Češi
03.55 Ordinace

v růžové zahradě 2 (618)
04.55 Novashopping

16.00 Námořní vyšetřovací
služba II (23)

16.50 Odpolední zprávy
17.00 Policie v akci
17.55 Prostřeno!
18.55 Velké zprávy
19.40 Divošky
19.55 TOP STAR
20.15 Máme rádi Česko
21.50 Vraždy

v Midsomeru XXI (4)
Detektivní seriál (VB, 2019)

23.35 Policie v akci
00.30 Walker,

Texas Ranger III (18)
01.25 Námořní vyšetřovací

služba II (23)
02.20 Jake a Tlusťoch II (4)
03.15 Prostřeno!

14.00 Óčko news
14.05 Óčko trendy
14.30 Top 3 Óčko Chart
14.45 Óčko hity
15.00 Óčko news
15.05 Óčko hity
15.30 Smash!
17.00 Óčko news
17.05 Novinky
18.00 Cinema news
18.05 Óčko hity
19.00 Óčko news
19.05 Moje desítka
20.00 Óčko hity
20.30 Cinema news
20.35 Óčko hity
21.00 CZ & SK
22.00 Party ride
01.00 Óčko flirt

NAPADÁVÁSVTIPNÝ POPISEK?
Napište bublinu a reagujte na
sloupek na:www.facebook.com/
denikmetro FOTO: 2x AP

Luštěnka

Sudoku

TV tipy
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Michaela Tréglová
Jednou za měsíc

chodíme
na turnaje.

Anketa

Jak vám jde bowling?

Dovolte, abychom vám představili Hydreigona. Je to pokémon,
velmi vzácný, chycený na Smíchově, kousek od redakce Metra. Hra
Pokémon Go běží už tři a půl roku a zájem o ni neopadá. Jste i vy
mezi „nakaženými“ lovem pokémonů? Pochlubte se nám vašimi
nejcennějšími úlovky a použijte tag #pokemongosmetrem. Díky!

Honzík Rydl
Děkuji za optání,
moc ne. Potřebuji

trénink.

Michal Trávníček
Má výkonnost klesá

s množstvím
alkoholu v krvi.

@mojemetro

SENÁT VS.
HAMÁČEK – 1:0
Kauza kolem kandidátky na post veřejné ochránkyně práv Hele-
ny Válkové nejenže vyvolala pozdvižení kvůli osobě navržené
kandidátky a její reakci a obhajobě, ale rovněž otevřela v širším
kontextu debatu o obsazení ombudsmanského postu obecně. Ta-
kové debaty jsou zajisté vhodné a užitečné, ne vždy jsou ale
vhodné argumenty používané jednotlivými zainteresovanými
osobami.
Vysoko na žebříčku bizarních výroků k volbě budoucího om-
budsmana (či budoucí ombudsmanky) se dostal předseda

sociálních demokratů Jan
Hamáček, když v Otázkách
Václava Moravce na ČT24
odmítl kandidáty navržené
Senátem z důvodu, že Se-
nát je pravicový. Nechme
teď stranou skutečnost, že
jeden ze senátních kandi-
dátů na ombudsmana, Vít

Alexander Schrom, byl spolunavržený senátorem za ČSSD Jiřím
Dienstbieremml. Hamáčkův výrok je v první řadě velmi smut-
ným důkazem, jak politické strany k obsazování formálně nezá-
vislých institucí a pozic přistupují.
Je pravolevá inklinace nominující instituce důležitější než od-
bornost a kompetentnost kandidáta? Paradoxní je, že zrovna Vít
Schrom se stal vládním zmocněncem pro zastupování před Ev-
ropským soudem pro lidská práva v době, kdy u moci byly vlády
vedené ČSSD. To by bylo v řadách sociální demokracie povyku,
kdyby „pravicový Senát“ odmítl Schromovu nominaci z důvodu,
že se do své stávající funkce dostal za vlády ČSSD. Naštěstí Senát
ukázal, že něco takového je pod jeho úroveň.

Citát

Je pravolevá
inklinace důležitější
než odbornost
kandidáta?

Dopisy a vzkazy

KÁVA

Řešení sudoku

PETR
JUST
POLITOLOG
METROPOLITNÍ UNIVERZITA PRAHA

Prázdninové
jízdní řády busů
Dopravní podnik Praha se
snaží dělat z Pražanů na-
prosté hlupáky. Nedosta-
tek řidičů autobusů
a s tím související prodlou-
žení intervalů autobusů
zdůvodňuje zcela nesmysl-
ně prázdninami. Ty v Pra-
ze skončily 5. ledna.
V současné době chodí
všichni do práce, žáci
a studenti do škol. Nezdá
se mi, že by pražská sídliš-
tě byla plná cizích návštěv-
níků Prahy. Ti možná tro-
chu ubyli v centru, ale roz-
hodně ne na Lhotce, No-
vodvorské, Libuši, Velké
Ohradě, Dědině, Bohni-
cích či jinde, kam nevede
tramvajová trať nebo met-
ro. Zlehčování situace ze
strany DP, že je interval
prodloužen „jen o 2 mi-
nutky“, navíc bez návaz-
nosti na metro (což je nor-
mální), považuji za víc
než nevhodné.

HONZA REITER, PRAHA 5

dopisy@metro.cz,
www.facebook.com/
denikmetro

V dopisu uveďte jméno
a adresu. Metro si vyhrazuje
právo editovat dopisy.

Komiks. Divadlo S+H hraje v pátek 24. ledna představení Spejbl a město hříchu

Tohle je místo na váš vzkaz pro ostatní čtenáře deníku Metro.
Pište, kreslete, zpříjemněte někomu den. Výtvor vyfoťte a sdílejte
na vašem Instagramu, tagujte #METROTAG. Otiskneme ho v novinách!

Řešení luštěnky

Sloupek
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Nejdelší česká
sjezdovka leží
v Jeseníkách.

České republice patří čtvrté
místo v evropském vývozu
lyží, a to s podílem 49,5milio-
nu eur ročně. „O milion eur
překonáváme pátou Itálii,
před námi se však drží Ně-
mecko. Nad druhou Francií
se na špičce žebříčku s téměř
trojnásobným náskokem
umístilo Rakousko, a to s vý-
vozem lyží v hodnotě
297,1 milionu eur za rok,“
uvádí Irena Honsnejmanová
z analytického projektu Čes-
ko v datech.

Celosvětový úspěch
lyžařského vázání
Tuzemsku se daří i ve vývo-

zu dalšího vybavení pro zim-
ní sporty. V exportu přileb,
rukavic nebo hůlek v hodno-
tě 13,2milionu eur nám patří
páté místo po Velké Británii,

Itálii, Francii a opět prvním
Rakousku. Pátou příčku zaují-
má i český vývoz lyžařského
vázání, a to dokonce v globál-
ním srovnání (se 4,36 milio-
nu dolarů ročně). „Přestože
v Česku nejsou tak vysoké
hory jako u našich alpských
sousedů, je náš obchod s ly-
žařským vybavením velmi sil-
ný. V současnosti se české

podniky zaměřují kromě pro-
dukce lyží pod vlastní znač-
kou také na lyže a lyžařské vy-
bavení pro zahraniční partne-
ry,“ říká Filip Milek ze společ-
nosti Deloitte. Podle Českého
statistického úřadu vyvážíme
dvakrát více vybavení pro
zimní sporty, než kolik jej do-
vážíme, a nejčastěji jde právě
o lyžařské vázání.

Ráj zimních sportů
Lyžování, případně snow-

boarding si dle Mezinárodní
zprávy o zimní a horské turis-
tice užívá 21 procent české
populace, zhruba dva a čtvrt
milionu lidí. Zimní sporty
však podle průzkumu Niel-
sen Admosphere obecně baví
až 55 procent Čechů, přímo
lyžování je však až na třetím
místě žebříčku oblíbenosti.
Ten vede sáňkování a bobová-
ní, kterému se alespoň občas
věnuje 47 procent z nich. Na
druhém místě je bruslení
s 41 procenty a trojici uzavírá
sjezdové lyžování, které si
užívá 36 procent dotázaných.

„V Česku také existuje 525 ly-
žařských oddílů, které dohro-
mady čítají 22 814 členů. Po-
dle počtu svazů je lyžování
na čtrnácté pozici, co do po-
čtu oddílů už ale na sedmé,
jak vyplývá ze statistik České
unie sportu,“ doplňuje Irena
Honsnejmanová.

Největší lyžařská střediska
Naše nejdelší sjezdovka Še-

rák–Ramzová leží v Jesení-
kách aměří 3260metrů. Dru-
hé místo patří s 2950 metry
sjezdovce Jáchymovská
v Krušnýchhorách. Třetí pozi-
ci drží s 2920 metry sjezdov-
ka Turistická v krkonošské
Rokytnici nad Jizerou.
Největším zimním areá-

lem je SkiResort Černá hora –
Pec v Krkonoších, který nabí-
zí přes 44 kilometrů sjezdo-
vek na jediný skipas. Následu-
je Klínovec na Krušnohorsku
s jedenatřiceti kilometry sjez-
dovek a na třetímmístě je Ski-
areál Špindlerův Mlýn, kde
lze lyžovat na 25 kilometrech
upravených tras. MET

Ať už se nechcete starat o udr-
žování nejnovějších verzí
svých kancelářských progra-
mů, nebo software potřebujete
pouze na omezený čas, spoleh-
livým řešením je balík progra-
mů Microsoft Office 365. Jak
již název napovídá, jedná se
o předplatné, které předplatite-
li umožní stažení nejnovějších
verzí známých kancelářských
programů. Většina obsažených
nástrojů funguje na PC i Mac.
Microsoft Office 365 je k do-

stání ve třech variantách. Ver-
ze pro jednotlivce obsahuje li-
cenci pro jednoho uživatele,

který má kromě standard-
ních programů k dispozici
také jejichmobilní ekvivalen-
ty. Součástí balíku jsou pro-
gramy Word, Excel, Power-
Point, Outlook a OneDrive.
Součástí předplatného je ale
také cloudové úložiště s kapa-
citou 1 TB. Díky tomu budete
mít přístup ke svým datům
odkudkoli. Spolu s balíkem
také dostanete 60minut volá-
ní na pevné linky nebomobil-
ní čísla přes program Skype.
Microsoft Office 365 pro jed-
notlivce stojí v internetovém
obchodě Mironet 1790 ko-

run. Pořídit si ale můžete
také verzi pro domácnosti. Li-
cence se vztahuje na stejný
software a nese s sebou stej-
né výhody. Programy s ní
může využívat až šest uživate-
lů na PC, Mac i mobilních te-
lefonech. Microsoft Office
365 pro domácnosti vMirone-
tu získáte za 2590 korun.
Pokud vám ale nevyhovuje

šíře nabízených programů
a plánujete profesionálnější
užití, můžete sáhnout po balí-
ku Microsoft Office 365 Busi-
ness Premium. K výše zmíně-
némubalíku programů získá-

te navíc nástroje SharePoint,
Publisher, Skype pro firmy
a Access. Kromě těchto ná-
strojů s balíkem získáte pří-
stup také k organizačnímuná-
stroji Microsoft Teams, komu-
nikačnímu nástroji Yammer
nebo k Office Online, pomocí
kterého lze upravovat doku-
menty v prostředí webového
prohlížeče. LicenciMicrosoft Of-
fice 365 Business Premium vMi-
ronetu získáte za 3590 korun.
Ke všem edicím Office 365 na-
víc nyní v Mironetu dostanete
jako dárek flash disk SanDisk
Ultra Flair s kapacitou 128 GB.

Národ lyžařů MAFRA

Škodlivé
potraviny
Podle statistik se každý
v Evropě jednou za tři
roky nakazí mikroorga-
nismy z potravin. „Jedna
z nejnebezpečnějších
věcí v potravinách jsou
přírodní mykotoxiny.
Jsou to produkty plísní
neboli hub, které prorůs-
tají potravinu a do okolí
vypouštějí jedovaté lát-
ky,“ tvrdí Pavel Klouček
z České zemědělské uni-
verzity v Praze. Jak nejlé-
pe uchovávat brambory
a ostatní potraviny? Jak
zamezit plísním a hnilo-
bě? A co nepatří do chlad-
ničky? Čtěte v novém vy-
dání týdeníku Téma.

Lídr produktivity v domác-
nostech i kancelářích, to je
Microsoft Office. Na trhu jsou
sice k dostání i bezplatné al-
ternativy, lídr je ale stále jen
jeden. A je k tomu dobrý dů-
vod. Veškeré alternativní
služby se totiž tomuto hege-
monovi trhu přizpůsobují.
Office nabízí nejlepší propo-

jení funkcí se systémy Micro-
soft Windows, díky čemuž si
získal přízeňmilionů uživate-
lů z celého světa. Chcete zjis-
tit, kterým směrem se budou
ubírat kancelářské aplikace
napříč trhem? Můžete – prá-
vě pohledem na nejnovější

verzi Microsoft Office. Větši-
na z vás se s kancelářskými
nástroji balíčku Office už jis-
tě setkala. Co nového tedy
umí nejaktuálnější verze?
Nové funkce získaly všech-

ny tři nejpoužívanější progra-
my – Word, Excel a Power-
Point. Program Word přinesl
funkci, kterou využijí zejmé-
na studenti. Program nově
umí číst text nahlas, případ-
ně jej rozložit tak, aby se lépe
četl. Za zmínku stojí také Fo-
cus mód, který skryje vše, co
momentálně nepotřebujete,
a vy se díky tomu budete
moci lépe soustředit.

Změnami prošel také ná-
stroj Excel, který nově přidá-
vá výkonné funkce pro analý-
zu dat, včetně nových vzor-
ců, diagramů a vylepšení
PowerPivotu. Třetí jmenova-
ný program – Power Point –
nově kromě intuitivní tvorby
působivých prezentací nabízí
také možnost tyto prezentace
přeměnit na video ve 4K kvali-
tě. Vývojáři také aktualizovali
funkce animování prezentací.
Microsoft Office 2019 je

k dostání ve dvou variantách.
Verze pro studenty a domác-
nosti obsahuje všechny tři
výše uvedené nástroje. V in-

ternetovém obchodě Mironet
ji můžete zakoupit pro jedno
zařízení s Windows 10 nebo
Mac OS za 3990 korun. Do-
stupná je také verze pro do-
mácnosti a podnikatele, kte-
rá kromě zmíněných nástro-
jů obsahuje oblíbený e-mailo-
vý klient Microsoft Outlook
a nástroj pro tvorbu a sdílení
poznámekOneNote. Tuto ver-
zi v Mironetu pořídíte za
6990 korun.
K oběma variantám navíc

v Mironetu získáte jako dá-
rek externí disk WD Ele-
ments Portable s kapacitou
1 TB v hodnotě 1290 korun.

Užitečný software MIRONET

Dva miliony Čechů milují
zimní hrátky na sněhu

Microsoft Office. Nejlepší pro kancelář

Spolehlivé řešení. Všechno jen v jednom balíku

od 3.990,-

Vše pro kancelář
v jednom balíku

PC a Mac / krabicová licence / bez média
Dárek: WD Elements Portable 1TB

Microsoft Office 2019

www.mironet.cz



Pronájmy - poptávka
• Hledám pronájem bytu pro
2 os., menší do 15 tis, větší do
20 tis. Potřebuji: centrum do
30min., čisto, dobrý stav, dlou-
hodobě. RK nevolat.
605845088212450

• HLEDÁM PRO naše solvent-
ní ZAMĚSTNANCE z kanceláře
byty k dlouhodobému proná-
jmu v Praze, právní servis zajiš-
těn. Tel: 274784428 212710

Byty - poptávka

• PENÍZE IHNED za byty v Pra-
ze pro firmy z Evropské unie.
Tel: 602212121 212750

• Lékařka koupí byt v Praze v
jakémkoliv stavu. Okamžitá
platba v hotovosti. Tel/SMS:
773109561. RK nevolat.214202

• Koupím byt kdekoliv v Pra-
ze, dám okamžitou zálohu,
platba hotově, právní záleži-
tosti vyřídím. Stav nerozhodu-
je. RK nevolat. tel. 234095720,
720539665214209

• Hledám ke koupi byt v Pra-
ze a okolí. Případné dluhy,
exekuce, uhradím.
v i t k a d l @ s e z n a m . c z ,
607526834214303

• Koupím byt v Praze nejlépe
před rekonstrukcí. Jsem přímý
kupec a platím hotově. Děkuji
za nabídky, P. Grygar. Tel.
739641969214473

Nemovitosti - nabídka
• Koupím byt v Praze nejlépe
před rekonstrukcí. Jsem přímý
kupec a platím hotově. Děkuji
za nabídky, P. Grygar. Tel.
739641969214514

Oznámení
• Také se „něco“ změnilo ve
vašem vztahu k dětem po je-
jich svatbě? Syn už vás tolik ne-
vyhledává, a snacha vás občas
„zabolí“? A vaše vdaná dcera
ví všechno lépe než vy, přesto-
že se před svatbou s vámi o
všem radila? Tak to jste přes-
ně v situaci tchýně a matky za-
daných dětí, kdy je třeba začít
žít znova. A jak? Nově! Založi-
ly jsme svépomocnou skupinu
Tchýní. Najdete nás na interne-
tu a podrobnosti se dozvíte na
www.svettchyni.cz, nebo na
číslech 606850223,
602284648. První osobní setká-
ní se uskuteční v Praze 23.1.
2020 v 17 hodin. Nutné se při-
hlásit. Těší se na vás dvě obsta-
rožní tchýně Eva a Zuzana 212497

Služby - nabídka
• LEGALIZACE a realizace STA-
VEB - povolování, drobné zed-
nické amalířské práce, staveb-
ní povolení, kolaudace.
www.kolaudace-jednoduse.cz
Tel.: 731124671 214791

Auto-moto - poptávka
• Koupím jakékoliv vozidlo (i
veterána). Platím ihned. Tel.:
603328155213607

Práce - nabídka

• Získejte až 1.200 Kč za dvě
hodiny. Staňte se dárcem plaz-
my! Pomáhejte. www.cara-
plasma.cz Praha 1, Jungman-
nova, linkymetra A a B. Udělej
to.209167

• Městská část Praha 6 - Úřad
městské části nabízí výkon prá-
ce referenta agendy občanů
STAVEBNÍHOÚŘADU v 10. pla-
tové třídě dle nařízení vlády č.
341/2017 Sb., tj. od 21 260 do
31 240 Kč, osobní příplatek
může být poskytnut až do
výše 31 240 Kč. Bližší informa-
ce k Oznámení o vyhlášení vý-
běrového řízení jsou zveřejně-
ny na úřední desce Úřadu MČ
Praha 6 a na webových strán-
kách www.praha6.cz v rubrice
Potřebuji řešit - Volná pracov-
nímísta. Přihlášku s požadova-
nými doklady je nutné doručit
tak, aby ji vyhlašovatel obdr-
žel nejpozději dne 31.01.2020. 212633

• Hledáme pracovníky ostra-
hy s invalidním důchodem
nebo osoby zdravotně znevý-
hodněné. Odměna 110

Kč/hod• , nutný čistý TR. G4S
SECURE SOLUTIONS
724793669213361

• ANVI TRADE s.r.o. (Krč) – při-
jme skladníka, nutná praxe s
VZV. Pracovní doba Po-Pá. V
případě zájmu volejte pana
Jana Hladíka: 775325597.213906

• Společnost Bionea hledá šéf-
kuchaře plat 45000 Kč čist. a
kuchaře)ku nástupní plat
30000 Kč čist. + benefity. Info
na 733345029,
tomas.sadil@bionea.cz213993

• ZŠ Praha 9 - Čakovice hledá
pro I. stupeň kvalifikované-
ho/ou učitele/ku na plný úva-
zek. Nástup únor 2020. Váš ži-
votopis zasílejte prosím na
email:
zscakovice@zscakovice.cz.214066

• Akciová spol. přijme pracov-
níky ostrahy pro Prahu a oko-
lí, vhodné ID a SD, mzda
95-120 Kč/hod., nábor. pří-
spěvky až 10000 Kč, možnost
záloh na mzdu. Tel:
224109445, 777470798. 214095

• Nabízíme 140 - 155 Kč/hod
za PRÁCI ve SKLADU - příprava
zboží. Pravidelné zálohy, mož-
nost ubytování, nástup ihned.
Tel.: 222534534, www.creditc-
zech.cz214509

• Domov Sulická, Praha 4 při-
jme pracovníka v přímé péči.
Výborné finanční ohodnoce-
ní, čtvrtletní odměny, příplat-
ky, 6 týdnů dovolené, obědy
28 Kč, Fokus Pass 1000 Kč čtvrt-
letně, příspěvek na penzijní
připojištění, 1 masáž v pracov-
ní době zdarma a velmi přátel-
ský kolektiv! Rádi Vás zaučí-
me! Email:
klimasova@domov-sulicka.cz,
773001293.214550

• Domov Sulická, Praha 4 při-
jme vedoucího domácnosti.
Vaším úkolem bude: vedení
domácnosti 18 uživatelů se
střední mírou potřebné pod-
pory, vedení pracovníků pří-
mé péče pracující v dvojsměn-
ném provozu (10 zaměstnan-
ců), spolupráce na vizi a reali-
zaci jednotného přístupu k uži-
vatelům, realizace přístupu za-
měřeného na člověka, spolu-
práce na vedení domova z po-
zice vedoucího domácnosti
atd. Nabízíme: Výborné finanč-
ní ohodnocení, čtvrtletní od-
měny, 5 týdnů dovolené, obě-
dy 28 Kč, Fokus Pass 1000
Kč/čtvrtletně, příspěvek na
penzijní připojištění,1 ma-
sáž/měsíčně v pracovní době
zdarma a velmi přátelský ko-
lektiv! Zašlete prosím CV včet-
ně motivačního dopisu
klimasova@domov-sulicka.cz,
773001293214554

• Domov Sulická, Praha 4 při-
jme koordinátora zaměstnává-
ní pro osoby se zdravotním po-
stižením. Požadujeme: zkuše-
nost se zaměstnáváním lidí s
mentálním postižením. Nabízí-
me: výborné finanční ohodno-
cení, čtvrtletní odměny, 5 týd-
nů dovolené, obědy 28,- Kč,
Fokus Pass 1000,-Kč/čtvrtlet-
ně, příspěvek na penzijní při-
pojištění, 1 masáž v pracovní
době zdarma a velmi přátel-
ský kolektiv! CV včetně moti-
vačního dopisu zašlete na
email:
klimasova@domov-sulicka.cz,
773001293.214730

• Nabízíme pozici vrátného,
recepčního P Ruzyně, Vršovi-
ce, Řepy. Vhodné pro OZP - ne-
náročné směny. Možnost
plán. směn. Nábor. příspěvek.

Tel. 731872540• 214738

• Dobře finančně ohodnoce-
ná, klidná práce - vrátnice. Pra-
ha a okolí. Více info zdarma
na čísle 800100923. 214743

• Casino v centru Prahy při-
jme nové kolegyně na pozici
barmanky, pokladní. Zajímavý
plat, smlouva na dobu neurči-
tou. Zaškolení zajistíme. Tel.
601328250214749

• Asistenty/ky pedagoga ZŠ
(úvazek 0,5) a asistenta peda-
goga ZŠ se specializací na au-
tismus (úvazek 1,0) hledá ZŠ a
MŠ v Praze 8-Ďáblicích. Nabíd-
ky s CV zasílejte:
reditel@skoladablice.cz, tele-
fon: 601214821, www.skolada-
blice.cz.214781

• Přijmeme zámečníka pro
opravy potravinářských stro-
jů. Svařování TIG a MIG výho-
dou. Tel. 602686912 214800

• Hledáme pracovníky na DPP
na večerní úklid kanceláří Pra-
ha 1 a Praha 5. Tel. 739609156 214884

• Přijmeme brigádníky na od-
polední úklid 2 hod., admi-
nist. prostor a soc. zázemí,
Po-Pá. Vhodné i pro aktivní dů-
chodce nebo ženy naMD. Tel.:
739500076214892

Starožitnosti

• Koupím hodiny a obrazy v ja-
kémkoliv stavu. Jsem sběratel,
ne překupník. Slušné jednání.
Platím hotově. Tel.
602654613,
alex.kratochvil@volny.cz213083

• Sběratel koupí staré perské
koberce, obrazy a starožitný
nábytek, porcelán, sklo a staré
pohledy. Tel.: 602218721 213345

• Koupímobrazy českých a za-
hraničních malířů - krajinky,
portréty atd. Kontakt: e-mail:
manvel4@seznam.cz, tel.
721235964213929

• STAROŽITNÍK koupí: obrazy,
knihy, grafiku, sklo, porcelán,
hodiny, šperky, mince. Děkuji
za nabídky, starožitník Dynt.
Tel. 702756100213933

• KNIHY! Solidní ceny za Vaše
knihy. Starší i úplně nové. Od-
voz zajištěn. Dále koupím kře-
sílka, stolek, lampu, obraz aj.
pro styl. čítárnu. T. 603478873 214658

Ostatní
• Starož. nábytek a velkou
KNIŽNÍ POZŮSTALOST koupím
za solidní cenu. Knihovnu,
křesla, stolek, lampu, zajím.
obraz aj. pro styl. čítárnu. T.
603478873214679

Nemovitosti - poptávka

• PENÍZE IHNED za nemovi-
tost v Praze pro firmy z Evrop-
ské unie. Tel: 602212121 212790

• Záloha ihned.Koupím byt v
Praze v jakémkoliv stavu mož-
nost náhradního bydlení. Exe-
kuce a dluhy uhradím. Volejte
nebo SMS: 775432964214232

Knihy a časopisy

• KNIHY! Solidní ceny za Vaše
knihy. Starší i úplně nové. Od-
voz zajištěn. Dále koupím kře-
sílka, stolek, lampu, obraz aj.
pro styl. čítárnu. T. 603478873 214668

Byty - nabídka
• Prodej 4+1/L, P-9, Černý
Most,dr., po rekonstrukci, 96
m2, cena 2.9 mil. Kč. Možná i
výměna za Váš byt, tel.
777060126.213543

• Prodej 2+KK/L, P-9, Černý
Most, dr., 48 m2, cena 2.4 mil.
Kč, volejte 777060126. 213563

• Prodej 4+1/L, P-6, Řepy,
družstevní, 98 m2, dvougene-
rační po rekonstrukci, mož-
nost výměny za Váš byt, cena
3.450.000 Kč, tel.: 776363636.213583

Finance - nabídka

• Vyplatíme Vaše dluhy, zásta-
vy, exekuce na nemovitosti!
Odkup nemovitosti, peníze
máte do 48 hod! V nemovitos-
ti můžete doživotně bydlet!
737352730214028

• Okamžitá záloha. Zpětný
leasing nemovitostí, vyplacení
exekucí, záchrana Vaší nemo-
vitost. Tel: 773109561 214239

Hobby - poptávka
• Koupím z pozůstalosti staré
kožichy, dečky, nábytek, obra-
zy, kabelky, bižuterii, odzna-
ky, mince, knihy, porcelán,
oděvy, housle atd. Tel.
608221020213880

• Koupím poštovní známky,
starší pohledy a dopisy. Přije-
du. Tel. 606286629 214735

• PROMĚŇ SVŮJ ŽIVOT V POR-
NO! Fotky & kontakty. Napiš SMS
ve tvaru 62LLE a text na 909 15 50

• Mám spoustu volného času
a chci ho strávit s Tebou v po-
steli! Budeme se milovat pomalu
a dlouze. Penzistka Eva 64. Ozvi
se mi na 909 80 50 40. Můžeš taky
poslat SMS na 909 15 45 s kódem
66NLS a tvým textem!

E.M.A. Europe sro, POBox 14, Praha 05, 110 05, tech. zaj.Materna,
od 18let,1sms/50Kč, 1min/80Kč včDPH,max. délkahovoru

15minut, www.ema.bz,www.platmobilem.cz

Intimní

Koupím jakýkoliv byt vPraze
jako investici proděti.

Právní vady, exekuce nejsou překážkou.
Záloha a platba ihned. V bytě můžete

dále bydlet. RK nevolat.
Tel.: 601 522 292

Koupím ihned rod. důmnebo
pozemekvPrazeaokolí.

Financovánímámzajištěno, hotovost. Právní
vady nevadí, dluhy a exekuce uhradím.
Realitní kanceláře prosímnevolejte.
Kontakt: 725 719 745

Koupímchatu, chalupudo50kmodPrahy,
v dobrém i špatném stavu. Děkuji za nabídku.

Tel.: 725911070

z pozůstalosti koupím.
Přijedu – odvezu.

KNIHY A NÁBYTEK

Volejte prosím na
tel.: 739 519 629 nebo pište
na e-mail: jcortes@atlas.cz

z pozůstalosti koupím.
Přijedu – odvezu.

KNIHY A NÁBYTEK

Volejte prosím na
tel.: 739 519 629 nebo pište
na e-mail: jcortes@atlas.cz

Půjčka od 20.000 Kč do 300.000 Kč
- snadné vyřízení půjčky, výsledkemdo 10minut od žádosti
- půjčíme zaměstnancům, důchodcům, živnostníkům
Zprostředkovatel pracuje jako vázaný zástupce pro společnost Profi Credit Czech, a.s.

Tel.: 608 643 591
Banka vám nepůjčí? My ANO.

www.andel-pujcky.cz

000 Kč

ky.cz

KNIHY VYKOUPÍME
porovnejte nabídky a prodejte
své knihy za nejvyšší ceny!

Tel: 720 310 801

KNIHY VYKOUPÍME
porovnejte nabídky a prodejte
své knihy za nejvyšší ceny!

Tel: 720 310 801

Bezpečnostní pracovník
Praha

Volejte zdarma: 800 111 112

Až 165 Kč/hod
Stabilní práce

Možnost zálohy mzdy

TÝDEN DOVOLENÉ NAVÍC
VOLNÉ VÍKENDY

POLOLETNÍ ODMĚNY
JÍDLO ZA 30 KČ

Svozy ze Zličína a Kladna.
VOLEJTE ZDARMA 800 14 16 18!

NOVÁ PRÁCE VE VÝROBĚ
VÝDĚLEK 160 – 200 Kč/hod.!

VELKÁ RENOMOVANÁ
SPOLEČNOST

PŘIJMEME
bezpečnostní pracovníky,

strážné, vrátné a recepční s AJ
do Prahy na HPP i DPP

 mzda 94 až 140 Kč/hod.
 stravenky  možnost záloh

 služební výstroj zdarma
 zdarma osvědčení „strážný„

NÁSTuP IHNED

Přijďte do našeho týmu

BEzPLATNÁ LINKA
800 888 042

HERADA s.r.o. hledá
ÚKLIDOVÉHO PRACOVNÍKA
na úklid kanceláří v Praze. Určeno
pro OZP.Mzda 8500 Kč/měs.

za 20 hod. týdně.
Náborový příspěvek 5000 Kč

Tel.: 774 510 686

Až500 000 Kč
za starožitnosti
obrazy, nábytek,
hodiny, hodinky,
porcelán, bronz,

stříbro, šperky, šavle
a jiné zajímavosti

PORADÍM
tel.: 603 505 686

i n z e r c e Kancelář řádkové inzerce: Václavské náměstí 1, palác koruna, Praha 1,
po-pá 8.30 -17.00 hod. Tel: 225 065 177, 178
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Olympijská vítězka a mistry-
ně světa v běhu na lyžích Ka-
teřina Neumannová se těší
na víkend už jen jako divačka
do Nového Města na Moravě,
kde se pojedou závody Světo-
vého poháru. V rozhovoru
pro deník Metro však rozebí-
rala třeba také možnosti fi-
nancování českého sportu.

O víkendu se konají v No-
vémMěstě naMoravě zá-
vody Světového poháru
v běhu na lyžích. Jak se na
tuto událost těšíte?
Kromě biatlonu je to jedi-

ný Světový pohár u nás bě-
hem zimy. Je to taková třešin-
ka na dortu. Když se podobné
závody konají v Novém Měs-
tě, jsou pro spoustu lidí na do-
sah ruky. Hvězdy světového
lyžování jsou k vidění na Vy-
sočině jen jednou začas a teď
zde budou navíc svým slože-
ním exkluzivní závody.

Biatlon je v posledních le-
tech oblíbený a lidé vstu-
penky na závody ve Vysoči-
na Areně skupují dopře-
du. Světový pohár v běhu
na lyžích bude zadarmo...
Běžecké lyžování má za se-

bou hubené roky, na rozdíl
od biatlonu. Logicky se tedy
potřebuje o přízeň fanoušků
poprat. Politika vstupného
zdarma je v pořádku, a jestli
to pomůže, jedině dobře.

Jak je na tom česká repre-
zentace běžců a běžkyň
na lyžích?
Cítím, že jsme se odrazili

ode dna. Aktuální sezona,
alespoň její první část, byla
nejlepší za poslední léta. Na
druhou stranu je česká špič-
ka velmi úzká a v případě ně-
jakých zdravotních problé-
mů těch nejlepších už nemá-
me kvalitní náhradu. Ukazují
se ale v dobrém světle i mladí
závodníci, takže doufám, že

práce, kterou Svaz lyžařů ČR
odvádí, se ve výsledcích pro-
mítne i do budoucna.

Právě probíhá v Lausanne
olympiádamládeže a v ne-
děli začne v Karlovarském
kraji i ta česká. Víte, že by
už v této kategorii byly
v běžeckém lyžování něja-
ké talenty?
Talenty jsou napříč sporty

vždy, o to strach mít nemusí-
me. Šikovné děti bezesporu
máme a zmíněné akce jsou
pro ně obrovskou motivací,
aby na sobě pracovaly. Je to
mezistupeň k dospělému
sportu.

Jednou jste řekla, že úspěš-
ný sportovec musí kromě
talentu být také ochoten
tvrdě pracovat. Je součas-
ná mladá generace podle
vás ochotna podstupovat
dřinu jako kdysi vy?
Pořád si myslím, že ti, kteří

mají být dobří, se s určitými
parametry a talentem rodí.
A být schopný na sobě tvrdě
pracovat a být skromný, s tím
semusí člověk do určité míry
také narodit. To je dar, který
šampionimají. V tom vás spo-
lečnost nebo doba moc ne-
změní.

Je v Česku dostatečná pod-
pora dětí ve sportu? Říká
se, že jich poslední dobou
v klubech spíše ubývá.
Je obrovská konkurence,

velké množství disciplín
a jsou i nové, městské sporty.
Musíme se ale zaměřit na to,
aby děti v klubech měly mož-
nost sportovat, aniž by to rui-
novalo rodinné rozpočty. To
je velký úkol pro český sport,
aby pak bylo na sportovištích
dost lidí a byl konkurence-
schopný.

Neobáváte se, že klimatic-
ké změny do budoucna
způsobí, že nebude dost
sněhu pro lyžování?
Proti Skandinávcům nebo

Rusům máme nevýhodu, že
míst, kde by byl u nás dlouho-
době sníh, není zase tolik. Vě-
řím ale, že se zimy spíše stří-
dají, že zase budou roky s vět-
ším množstvím sněhu. Lyžo-
vání u nás rozhodně na ústu-
pu není, naopak. To potvrzu-
je i náš průzkum, který jsme
realizovali s Asociací hor-
ských středisek. Jsem pře-
svědčena, že jsme národem
lyžařů a že nám příroda uká-
že v budoucnu zase přívětivěj-
ší tvář.

Jste prezidentka zmíněné
asociace. Jak se změnily
služby na tuzemských
horách od dob vašeho
závodění?
Nejen vrcholové, ale ani re-

kreační lyžování se v součas-
nosti ve světě neobejdou bez
technického sněhu. Zasněžo-
vání tedy i u nás k lyžování
patří. Česká střediska jsou
v tomto směru od doby, kdy
já začala lyžovat, úplně ně-
kde jinde. Investují miliony
korun do modernizace i šetr-
ných řešení a zlepšují kvalitu
horského turismu. Výhoda
českých hor je, že dovolená
na nich vás pořád vyjde výraz-
ně levněji než v zahraničí, na-
víc jsou dobře dostupné. Ale
pořád doháníme ekonomic-
ky silnější sousedy. To platí
i ve službách. Přestože máme
co zlepšovat, posun je znač-
ný. Často ale některé změny
souvisí i s legislativními pro-
cesy. S asociací před sebou
máme hodně práce také
v tom, aby se pro horský turis-
mus vytvořily lepší podmín-
ky. Například rakouská stře-
diska mají od daného regio-
nu neporovnatelně více pe-
něz než česká. Je to dané roz-
počtovýmurčením daní. Pení-
ze, které se v daném regionu
vydělají, se prostřednictvím
systému v podobě služeb,
marketingu, infrastruktury
či skibusů vracejí zpět do té
oblasti. U nás se do horských

obcí vrací jen zanedbatelná
část přepočtená pouze na po-
čet stálých obyvatel.

Mluvili jsme o financování
sportu. Nedávno vznikla
Národní sportovní agentu-
ra. Neoslovil vás třeba její
předsedaMilan Hnilička,
abyste šla pracovat k nim?
Známe se s Milanem už

z doby, kdy jsme byli oba ak-
tivními sportovci. Jsem s ním
dlouhodobě v kontaktu. Ved-
li jsme diskusi na téma resort-
ní sportovní centra. Vrcholo-
vý sport je u nás podporován
prostřednictvím tří minister-
stev – vnitra, obrany a škol-
ství – a jejich sportovních cen-
ter. Doufám, že v debatě bu-
deme pokračovat. Já ale ráda
pracuji na ministerstvu obra-
ny, kde se věnuji armádnímu
sportu. To však nevylučuje,
že můžeme spolupracovat
s dalšími ministerstvy a insti-
tucemi.

Vám se po skončení aktiv-
ní kariéry podařilo dobře
vypořádat s přechodem
do jiných zaměstnání. Do-
konce radíte v tomto smě-
ru dalším sportovcům. Jak
náročné je se začlenit?
Hodně. Sportovec dává bě-

hem kariéry svému sportu
sto procent energie. Není
moc prostor dělat něco jiné-
ho. Vezměte si, že třeba do
pětatřicátého roku věku se vě-

nujete jen sportu a najednou
to ze dne na den skončí. Mož-
nost přípravy na další dlou-
hou část života pro vás prak-
ticky neexistuje. Ti sportovci
mají velkou nevýhodu v ab-
senci zkušeností a praxe. To
je velký problém, takže se
jim alespoň částečně snažím
pomoct v programu Duální
kariéra, který máme v Čes-
kém olympijském výboru.
Podporujeme finančně vzdě-
lávací či jiné aktivity, aby se
sportovcům snáze vstoupilo
do další části života.

Pod Českým olympijským
výborem pomáháte vybí-
rat i oblečení pro sportov-
ce na olympiádu...
To je spíš radost. Už druhý

olympijský cyklus jsem sou-
částí malého týmu, který se
podílí na vývoji olympijské
kolekce pro sportovce. Aby
měli na olympiádu oblečení
hlavně funkční a pohodlné.
Tým tvoříme s Ondrou Syn-
kem, Martinem Doktorem
a Tomášem Krausem. Pro To-
kio, kde bude běhemolympij-
ských her extrémní vedro,
jsme řešili třeba tričko, které
zkoušel Ondra Synek a chodil
v něm i do sauny. Snažil se
tak napodobit podmínky, jež
sportovce v Tokiu čekají.

Zlatý závod na OH 2006

Kateřina Neumannová se vrátí do NovéhoMěsta v roli spolukomentátorky. 2x MAFRA

PAVEL
URBAN
pavel.urban@metro.cz

„Do českých středisek
se musí vracet víc peněz“
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Do turnaje může
proklouznout
Lukáš Rosol.

Loňskou finalistku Austra-
lian Open Petru Kvitovou
čeká na úvod letošního roční-
ku český souboj. Sedmé nasa-
zené tenistce včerejší los ur-
čil za soupeřku v 1. kole Kate-
řinu Siniakovou. Turnajová
dvojka Karolína Plíšková
bude hrát s FrancouzkouKris-
tinou Mladenovicovou. Nej-
těžší los má Marie Bouzková,
která při své premiéře na prv-
ním grandslamu sezony vy-
zve obhájkyni titulu Naomi
Ósakaovou z Japonska.
Patnáctá nasazená Marké-

ta Vondroušová se utká se
zkušenou Světlanou Kuzněco-
vovou z Ruska a dvacítka Ka-
rolína Muchová bude hrát
s Belgičankou Kirsten Flip-
kensovou. Mezi nasazenými
je také Barbora Strýcová, kte-
rá se z pozice dvaatřicítky
utká s Rumunkou Soranou
Cirsteaovou. Kristýna Plíško-
vá zkusí ukončit na grandsla-
mech šňůru čtyř porážek pro-

ti Britce Heather Watsonové.
Kvitová může ve čtvrtfinále
hrát se světovou jedničkou
a domácí favoritkou Ashleigh
Bartyovou a Plíšková s Ukra-
jinkou Elinou Svitolinovou,
ale už v osmifinále by semoh-
la střetnout s Vondroušovou.
Proti Ósakaové jde ve čtvrti-
ně pavouka Američanka Sere-
na Williamsová. Muchová je
ve čtvrtině, v které se očeká-
vá čtvrtfinále Rumunky Simo-
ny Halepové se Švýcarkou Be-
lindou Bencicovou.
V pavouku mužů není po

ukončení kariéry Tomáše Ber-
dycha zatím žádný Čech.
Z kvalifikace se do soutěže
může dostat Lukáš Rosol. ČTK

Suverénní Francouz
Čeští biatlonisté se ve sprintu Světového poháru v němec-
kém Ruhpoldingu neprosadili. Nejlepší z nich, Ondřej
Moravec, skončil na třicátém místě. Třetí závod za sebou
vyhrál Francouz Martin Fourcade (na snímku), který zno-
vu využil toho, že chyběl Johannes Thingnes Bö, jenž
s manželkou očekává narození potomka. AP

Michek se
propadá
Automobilový jezdec Mar-
tin Prokop obsadil v před-
poslední etapě Rallye
Dakar 11. místo a posunul
se na průběžnou dvanác-
tou pozici. Výraznou ztrá-
tu nabral motocyklista
Martin Michek (na sním-
ku), jenž zajel až 39. čas
a klesl na 23. místo. Přišel
i o šanci na zisk trofeje pro
nejlepšího nováčka. Mar-
tin Macík oslavil narození
dcery 6. místem a posunul
se na pátou příčku v kamio-
nech. ORION MOTO RACING GROUP

Změna na lavičce
Novým trenérem hokejo-
vé reprezentace do osm-
nácti let se podle deníku
Sport stane Jakub Petr.
Po špatných výsledcích
týmu na prosincovém
turnaji ve Švýcarsku by
měl nahradit Karla Bera-
na ještě před mistrov-
stvím světa.

Míří mezi elitu
Jeden z nejlepších čes-
kých MMA bojovníků Jiří
Procházka přestupuje do
elitní světové organizace
UFC. Šampion japonské
organizace Rizin podepsal
s UFC smlouvu na šest zá-
pasů. Nyní má na kontě
26 výher, tři porážky a sé-
rii deseti vítězství. ČTK

V neděli začínají v Karlovar-
ském kraji Hry IX. zimní
olympiády dětí amládeže. Vý-
pravy sportovců ze všech tři-
nácti krajů a hlavního města
se představí v karlovarské
KV Areně během slavnostní-
ho zahajovacího ceremoniá-
lu. Mladí olympionici se utka-
jí nejen v zimních sportech
po celém regionu. Přenosy ze
zahajovacího ceremoniálu
i soutěžních dnů přinese již
počtvrté také ČT sport.
Pořadatele ale před star-

tem akce trápí nedostatek
sněhu. Z tohoto důvodu do-
šlo ke změně sportovišť, na

kterých se pojedou následují-
cí disciplíny – snowboarding,
snowboardkros, paralelní sla-
lom, paralelní obří slalom
a skikros. Informace o změ-
nách v biatlonu, běžeckém ly-
žování a lyžařském orientač-
ním běhu budou upřesněny
v příštích dnech. „Prosíme
o trpělivost, stále se snažíme
pro účastníky zajistit ty nej-
lepší závodní podmínky,“
uvedli organizátoři.

Účastníci i fanoušci si mo-
hou stáhnout aplikaci a veš-
keré informace o dění na
olympiádě dětí a mládeže
mít přehledně v mobilu. ČTK

Čeští házenkáři na evrop-
ském šampionátu na senzaci
nedosáhli a na úvod čtvrtfiná-
lové skupiny ve Vídni prohrá-
li s obhájcem titulu Španěl-
skem 25:31. Jihoevropský
tým od začátku potvrzoval
roli favorita, v pauze vedl
o pět branek a po změně
stran náskok ještě zvýšil.

Osm gólů dal nejlepší střelec
zápasu Ondřej Zdráhala. Čes-
kému celku nevyšla odveta
za debakl 15:32 z předchozí-
ho vzájemného duelu na
úvod předloňského Eura. „Šli
jsme do zápasu s tím, že zku-
síme dosáhnout na senzaci.
Věřili jsme, že udržíme zápas
otevřený trochu déle. Ale do-

sáhli jsme cíle, s kterým jsme
do utkání šli – hrát na maxi-
mální úrovni našeho výkonu.
Chvílemi to nestačilo, ale na-
šim hráčům tahle zkušenost
pomůže. Před dvěma lety
jsme s nimi prohráli o 17,
dnes o šest,“ uvedl jeden
z dvojice českých trenérů Da-
niel Kubeš. ČTK

Češky hned
proti sobě

Vondroušová končí

0:2
Markéta Vondroušová skonči-
la na turnaji v Adelaide ve
čtvrtfinále. Česká hráčka vče-
ra nestačila na světovou jed-
ničku Ashleigh Bartyovou
a australské favoritce podleh-
la dvakrát 3:6 za hodinu
a 21 minut.

Krátce

Barcelona? Zatím
se na ni necítí
Bývalý španělský fotbalo-
vý reprezentant Xavi,
který momentálně trénu-
je katarský tým Al Sád,
přiznal, že dostal nabíd-
ku trénovat Barcelonu.
Někdejší úspěšný hráč
katalánského celku však
odmítl s tím, že na to je
ještě příliš brzy. Xavi na-
bídku vést Barcelonu do-
stal minulý týden na
schůzce se sportovním
ředitelem klubu Ericem
Abidalem a výkonným
ředitelem Oscarem
Grauem.

Proti bývalému
zaměstnavateli
Český basketbalista To-
máš Satoranský byl
v NBA druhým nejlep-
ším střelcem Chicaga při
středeční výhře nad Wa-
shingtonem 115:106. Če-
Rozehrávač odehrál pro-
ti svému bývalému za-
městnavateli skoro 28
minut a za tu dobu za-
znamenal osmnáct
bodů, tři doskoky a pět
asistencí, díky čemuž
se dostal přes 1000 finál-
ních přihrávek v zámoř-
ské kariéře. ČTK

Krátce

Problém. Sníh

Jasná záležitost. České házenkáře
přejeli obhájci titulu ze Španělska


